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Notulen van de openbare raadsvergadering van 15 en 16 juli 2019

Aanvang 15 juli 19.30 uur
Plaats raadzaal gemeentehuis te Heerde
Aanwezig

Afwezig
m.k.a.

voorzitter: mr. J.A. Koops-Scheele 
de leden: 
ChristenUnie-SGP: B.J. van der Linde, G. van der Rhee, H. Sellies (15 juli 
vanaf 21.15 uur; 16 juli hele vergadering), J. Tuinman 
CDA: J. Grotenhuis-van der Horst, H.J. Mateman, S. Nienhuis
VVD: G. Hardam-Postma, B.D. Volkers
GBP: W.J. Boeve, W. de Weerdt
PvdA: B. Horst, G. Vijge-Koning
D66/GL: S.I. van Amerongen, D.J. Landman-Kok
het college: H.J. Berkhoff (alleen 15 juli), Y. Çegerek, W.I. Meijer
de griffie: B. Espeldoorn-Bloemendal
notulist: H. Geertsma
verder aanwezig: gemeentesecretaris B. van Zuthem
J. Kampherbeek, J.W.J. van Ommen

5
1. Opening en mededelingen 
De voorzitter opent de vergadering, gaat voor in het ambtsgebed en heet alle aanwezigen, 
kijkers en luisteraars welkom. Deze vergadering is niet alleen te volgen via de radio, maar 
wordt ook in beeld wordt gebracht via www.rtv794.nl en is terug te zien via YouTube. De 

10 voorzitter spreekt daarvoor namens de vergadering haar waardering uit. Afmeldingen zijn 
ontvangen van de heren Kampherbeek en Van Ommen. De heer Sellies komt wat later. 
Naar verwachting zal de vergadering rond 23.00 uur worden geschorst. 

2. Vaststelling agenda
15 De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. Voor agendapunt 4 zijn drie amendementen en 

een motie aangekondigd. 

3. Spreekrecht publieke tribune 
Er hebben zich drie insprekers aangemeld in verband met agendapunt 4. 

20 Mevrouw I. van Loo spreekt in namens de aanbieders van de algemene voorziening schoon 
en leefbaar huis: Vérian, Viattence, Hanzeheerd, WZU Veluwe en De Nieuwe Zorg Thuis. 
Ze wordt bijgestaan door mevrouw A.M. Schakelaar van Viattence. Zie bijlage 1.
De heer De Weerdt vindt het een goede zaak dat mevrouw Van Loo deze dingen naar 
voren heeft gebracht. Hij vraagt of de organisaties die zij vertegenwoordigt goede 

25 contacten heeft met het college. Verder dringt hij erop aan dat de raad erin gekend wordt 
als er grote veranderingen aan de orde zijn. 
De heer Volkers is een beetje verrast dat na de burgerparticipatie nog zulke markante 
punten naar voren worden gebracht. Hij vraagt hoe de afgelopen maanden het contact is 
geweest tussen de zorgaanbieders enerzijds en het college en de organisatie anderzijds. 

30 Mevrouw Landman vindt het belangrijk dat de organisaties met oplossingen zijn gekomen. 
Ze vraagt of die oplossingen met het college zijn besproken. Verder wil ze weten of de 
mogelijkheden die de zorgaanbieders noemen de gemeente een voordeel zullen opleveren.
De heer Tuinman vraagt aan wat voor maatregelen hij moet denken als het gaat om het 
beperken van de instroom. Verder wil hij weten of het ziekteverzuim onder het personeel 

35 het gevolg is van de werkdruk. Het gaat om dingen waar de raad geen grip op heeft, maar 
die wel van belang kunnen zijn bij het maken van afwegingen. De heer Tuinman vindt het 
een goede zaak dat mevrouw Van Loo ook inspreekt namens Viattence. Dat laat zien dat 
het probleem over de hele linie van de zorg wordt ervaren. 

http://www.rtv794.nl/
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Mevrouw Grotenhuis bedankt de dames voor hun inspraakbijdrage. Ook zij vraagt of de 
organisaties alternatieven hebben als het gaat om de instroom. Zo ja, dan wil ze graag 
weten of die alternatieven met het college zijn besproken. Wat het personeel betreft: aan 
de ene kant geven de insprekers aan dat het moeilijk is om de bezetting rond te krijgen; 

5 aan de andere kant zeggen ze dat er te veel personeel is. Dat vraagt om een nadere 
toelichting. Een andere vraag betreft de financiering via de Wet langdurige zorg (Wlz): 
hebben de organisaties onderscheid gemaakt tussen mensen die hulp bij het huishouden 
nodig hebben en mensen die extra zorg behoeven in verband met lichamelijke of 
psychische ziekte? 

10 Mevrouw Van Loo: Er vindt elk kwartaal een overleg plaats tussen de aanbieders van 
huishoudelijke hulp en de gemeente, in de persoon van de heer Buimer. Daarbij zijn deze 
dingen zeker besproken. In het kader van de burgerparticipatie zijn de genoemde punten 
ook naar voren gebracht. De concullega’s van mevrouw Van Loo zijn eveneens in gesprek 
met de heer Buimer. Zelf heeft zij, samen met een vertegenwoordiger van WZU Veluwe, 

15 ruim een jaar geleden met wethouder Berkhoff gesproken over de Wlz. De Wlz-financiering 
is een andere dan die van de Wmo: ze loopt via het zorgkantoor. Als iemand een Wlz-
indicatie krijgt, geldt dat zowel voor de zorg als voor de huishouding. Over het hoge 
ziekteverzuim heeft Viattence onlangs een gesprek gehad met de heer Buimer. Het heeft 
inderdaad voor een groot deel met het werk te maken. Mensen blijven steeds langer thuis 

20 wonen, zodat steeds meer inzet nodig is. Dat heeft impact op de medewerkers. Mee door 
uitval bij die medewerkers ontstaat een tekort aan arbeidskrachten, terwijl het moeilijk is 
om nieuwe krachten aan te trekken. Het streven is erop gericht dat de huidige 
medewerkers hun werk kunnen blijven doen. Voor de cliënten is het ook beter dat ze de 
vertrouwde gezichten blijven zien dan dat ze steeds weer met nieuwe helpers te maken 

25 krijgen. Gemeente en aanbieders moeten samen bekijken of de instroom kan worden 
beperkt door nog meer een beroep te doen op mantelzorgers of sociale netwerken. De 
maatregelen die de aanbieders voorstellen, moeten inderdaad een voordeel opleveren voor 
de gemeente. Mevrouw Van Loo durft daar geen cijfers bij te noemen. Een van de 
zorgaanbieders heeft nagegaan hoeveel inwoners van Wapenveld huishoudelijke hulp 

30 krijgen via de Wlz. Dat percentage blijkt een stuk lager te liggen dan in de andere 
gemeenten waar deze zorgaanbieder mee samenwerkt. 
De heer Volkers vraagt of de Wlz-financiering ook bij de gemeente vandaan komt. 
Mevrouw Van Loo: Nee, dat geld komt bij het zorgkantoor vandaan. Het is wel iets waar 
kritisch naar gekeken moet worden, omdat het gevolgen heeft voor de eigen bijdrage van 

35 de cliënt. 
De heer De Weerdt: In alles klinkt door dat er bezorgdheid is over de vraag hoe de zorg er 
in de toekomst uit zal zien. Krijgen de organisaties signalen dat die zorg op een andere 
manier zal worden ingevuld? Mevrouw Van Loo vindt het moeilijk om die vraag te 
beantwoorden. Doordat mensen langer thuis blijven wonen, is er meer huishoudelijke hulp 

40 nodig. Het zorglandschap is voortdurend in beweging. Dat zal ook zo blijven. 

Mevrouw H. van de Weg spreekt in namens de bibliotheek Noord-Veluwe. Zie bijlage 2. 
De heer De Weerdt noemt de inspraakbijdrage helder, maar wel schokkend. Hij vraagt 
hoelang de bibliotheek haar huidige dienstverlening nog kan volhouden met het geld dat 

45 ze nu krijgt. 
Mevrouw Van Amerongen vraagt of mevrouw Van de Weg even op een rijtje wil zetten 
welke bezuinigingen er de afgelopen periode geweest zijn.
De heer Horst bedankt mevrouw Van de Weg voor haar bijdrage en spreekt zijn 
waardering uit voor het werk van de bibliotheek. Hij vraagt of de verhuizing naar De 

50 Heerdt de bibliotheek voordelen heeft opgeleverd. Daarbij denkt hij aan de digitalisering 
en aan het feit dat er niet steeds iemand aanwezig hoeft te zijn tijdens de openingstijden. 
De heer Volkers las in het jaarverslag tussen de regels door dat het aantal gebruikers van 
de bibliotheek afneemt. In Heerde ligt dat aantal op ongeveer 10% van de bevolking. Dat 
lijkt in een wat andere richting te wijzen dan de mooie initiatieven die nu genoemd 

55 worden.
Mevrouw Van de Weg: De bibliotheek heeft nog wat reserves, mee door de verkoop van 
gebouwen. Wat dat betreft moet het tot 2021 nog wel lukken, maar dan moeten er geen 
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financiële tegenvallers zijn. In 2013 heeft de gemeente de bibliotheek een bezuiniging van 
53.000 euro opgelegd. Sinds dat jaar wordt de bijdrage ook niet meer geïndiceerd. Dat 
betekent tot nu toe een gemis van zo’n 40.000 euro. In totaal gaat het dus om ongeveer 
100.000 euro. Met de verhuizing naar De Heerdt zijn de openingstijden enorm verruimd. 

5 Men kan er nu vijf dagen per week van 9.00 tot 20.00 uur terecht. Daar hebben de 
bezoekers dus een behoorlijk voordeel van. Het tellen van het aantal bezoekers lukt niet 
meer omdat men in De Heerdt niet alleen voor de bibliotheek binnenloopt. Volgens het 
jaarverslag is in Heerde 23,4% van de inwoners lid van de bibliotheek en in Wapenveld 
21,8%. Dat is dus wel wat meer dan 10%. 

10
Mevrouw R. van der Vliet spreekt in namens Cultuurplein Noord-Veluwe. Zie bijlage 3. Na 
de tweede alinea van de schriftelijke bijdrage voegt ze toe dat ze zich de komende jaren 
graag wil inzetten voor doelgroepen die aan de rand van de samenleving staan en niet zo 
gemakkelijk toegang hebben tot kunst en cultuur. Daarbij denkt ze aan mensen met een 

15 niet-Nederlandse achtergrond en aan mensen met een beperking. 
De heer De Weerdt constateert dat mevrouw Van der Vliet als derde inspreekster het 
mooiste verhaal houdt. Het is goed dat zij een jaar geleden de trom heeft geroerd en dat 
ze dat nog steeds doet. Als er organisaties zijn die een probleem ervaren waar de raad 
niet van weet, is het belangrijk dat zij gebruikmaken van hun recht om in te spreken. In 

20 de raadsvergadering moeten geen dingen worde besloten waardoor voorzieningen worden 
afgebroken. Bezuinigingen zijn soms nodig, maar het overleven van voorzieningen is ook 
belangrijk. 
Mevrouw Van Amerongen vraagt wat het doel is van het plan waar mevrouw Van der Vliet 
over sprak. Ze wil ook weten met wie het cultuurplein samenwerkt voor het opstellen van 

25 dat plan. 
Mevrouw Van der Vliet bedankt de heer De Weerdt voor zijn compliment. Op basis van de 
kaders die de raad morgenavond vaststelt, gaat het cultuurplein een plan maken, samen 
met de bibliotheek en andere partijen. De afgelopen jaren is steeds overleg gevoerd met 
verenigingen en organisaties om te bekijken waarin samenwerking mogelijk is. Dat is een 

30 van de doelen van het cultuurplein. Mevrouw Van der Vliet merkt dat het werkt en dat de 
partijen elkaar steeds beter weten te vinden.

4. Voorjaarsnota 2019 en perspectiefnota 2020-2023
4.1. Algemene beschouwingen fracties en aankondigen moties en amendementen

35 De voorzitter geeft aan dat elke fractie ongeveer 15 minuten heeft voor de algemene 
beschouwingen. De volgorde waarin die beschouwingen worden gehouden, is vooraf 
vastgesteld. Verder krijgen de fracties de gelegenheid om het dictum van de 
aangekondigde motie en amendementen voor te lezen. Dat valt buiten de spreektijd van 
15 minuten.

40 De algemene beschouwingen zijn als bijlagen bij dit verslag opgenomen (4 t/m 9). 
Hetzelfde geldt voor de amendementen en de motie (bijlagen 10 t/m 13). 

4.2. Reactie college op beschouwingen, moties en amendementen
De voorzitter deelt mee dat voor de reacties per portefeuillehouder gemiddeld 20 tot 30 

45 minuten is uitgetrokken. 

4.2.1. Wethouder Meijer 
De wethouder maakt eerst een paar algemene opmerkingen:
- Het college heeft de bijdragen met belangstelling beluisterd en spreekt zijn respect uit 

50 voor de manier waarop de fracties de beide nota’s hebben bestudeerd. Economisch gezien 
gaat het heel goed, ook in de regio’s waarin deze gemeente vertegenwoordigd is. In het 
ondernemerschap en het onderwijs zit groei, maar bij de derde ‘o’ – de overheid – staan 
de financiën onder druk. Er komt veel tegelijk op de raad en het college af: aan de ene 
kant de ambities die de gemeente heeft; aan de andere kant de noodzaak van 

55 ombuigingen, een negatieve meicirculaire en forse structurele kostenstijgingen bij een 
aantal verbonden partijen. Het college waardeert de positief-kritische opstelling van de 
fracties en de raadsbrede bereidheid om lastige besluiten te nemen. Zo kunnen in 
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gezamenlijkheid keuzes worden gemaakt waar overheid en samenleving sterker uitkomen. 
Het college ziet uit naar een inhoudelijk gesprek op basis van feiten. 
- Zoals de raad heeft besloten, is een aantal van de voorgestelde bezuinigingsmaatregelen 
eerst besproken met de inwoners. Als gevolg daarvan komt het college voor het 

5 cultuurplein en voor kleine subsidies met een ander voorstel dan vorig jaar op tafel lag. In 
de reacties daarop klinkt een kritisch-constructieve toon: liever niet, maar als het moet, 
laten we dan samen bekijken hoe we daaruit komen. 
- De zorgen over de structurele kostenstijgingen bij een aantal verbonden partijen zijn bij 
herhaling geadresseerd. Met een onderzoek door de rekenkamercommissie werkt de raad 

10 eraan om vroegtijdig te kunnen sturen op de ontwikkelingen bij deze partijen. 
- Het college heeft de ambitie om met financieel-technische maatregelen te reageren op 
het structurele negatieve resultaat van de meicirculaire. Op die manier wil het college in 
november toch een sluitende begroting kunnen presenteren. Dat vereist ‘omdenken’ en 
een verantwoord rentmeesterschap. 

15 - Het Rijk voert voor de komende jaren een nieuw herverdeelmodel in met betrekking tot 
het gemeentefonds. Op dit moment is het nog onduidelijk hoe dat eruit gaat zien. 
Het college gaat dat uiteraard kritisch volgen. 
- De gemeente slaagt er steeds beter in de kosten van het sociale domein beheersbaar te 
maken. Zoals het er nu uitziet, moet de gemeente zich ook ten aanzien van het 

20 omgevingsbeleid, de ambities op het gebied van duurzaamheid en de energietransitie niet 
rijk rekenen wat de bijdragen uit Den Haag betreft. Ze zal bij deze onderwerpen zelf voor 
tijd, middelen en menskracht moeten zorgen, in nauwe samenwerking met andere 
gemeenten in de regio. In de begroting is daar extra geld voor gereserveerd.

25 De wethouder gaat vervolgens in op de onderdelen uit de algemene beschouwingen die 
zijn portefeuille betreffen.
- Het college heeft bewust geen financiële vertaling gegeven van eventuele meevallers die 
de komende tijd te verwachten zijn (>ChristenUnie-SGP). In de eerste plaats is er veel 
onzekerheid over die meevallers. In de tweede plaats gaat het om incidentele bedragen, 

30 terwijl de perspectiefnota een structurele vooruitblik geeft. 
- Het amendement om geen hondenbelasting in te voeren, levert voor de eerste twee 
jaren een goede dekking op, maar vraagt het college te zoeken naar een oplossing voor de 
volgende twee jaarschijven. Dat wil het college wel doen, maar de wethouder zou het 
plezierig vinden als in gezamenlijkheid een oplossing kan worden gevonden. Hij wijst erop 

35 dat het amendement vanuit de raad is ingediend. Het is ook belangrijk om nu afspraken te 
maken voor de hele periode: het gaat immers om structureel geld dat bij het aannemen 
van het amendement niet in de meerjarenbegroting kan worden meegenomen. 
- Voor het gebruik van de precario-opbrengsten als buffer geldt een winstwaarschuwing 
(>GBP): na 2021 mag die belasting niet meer worden geheven. 

40 - Wat het verwijt van struisvogelpolitiek betreft (>VVD): het college heeft de maatregelen 
die het wil nemen nog niet met de raad gedeeld. Dan ligt het voor de hand om eerst te 
vragen wat die maatregelen inhouden en niet bij voorbaat met een dergelijk verwijt te 
komen. 
Interruptie van de heer Volkers. In de ARI van het college stond hoe de maatregelen 

45 worden ingevuld. Daar reageerde hij op. Het is goed als er nog een verdere uitwerking 
komt, maar dat werd in de ARI niet aangekondigd. 

Ordekwestie: De voorzitter vindt het logisch dat tijdens de eerste termijn van het college 
kan worden geïnterrumpeerd, omdat er na de tweede termijn geen gelegenheid meer is 

50 voor een reactie. De heer Horst: De fracties kunnen in de tweede termijn reageren op 
elkaar en op het college. Als in de eerste termijn ook al gelegenheid wordt gegeven voor 
interrupties, kan het heel laat worden. De voorzitter stelt voor alleen bij hoge noodzaak te 
interrumperen, en dan kort en krachtig. Het gaat om vragen of opmerkingen die 
verduidelijkend werken, niet om een debat. 

55
Wethouder Meijer vervolgt zijn betoog.
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- Volgens de VVD hebben de buurgemeenten van Heerde geen schulden. Uit een lijstje dat 
de wethouder voor zich heeft liggen, blijkt dat ze allemaal schulden hebben, de ene meer, 
de andere minder. Wat dat betreft moet men de eigen gemeente niet tekortdoen. 
- Uit alle bijdragen blijkt een passie voor duurzaamheid. Het college probeert met dezelfde 

5 passie de grote opgave vorm te geven waar deze gemeente voor staat. Ondanks de 
beperkte middelen die de gemeente heeft, wil het college daar een extra investering voor 
doen. Dat moet gebeuren in goede samenspraak met de regio. In die regio wordt dan ook 
met veel enthousiasme samengewerkt om tot een regionale energiestrategie te komen. 
Tegenover de extra middelen die worden gevraagd staan ook opbrengsten, in de zin van 

10 kansen voor nieuwe werkgelegenheid. Vorige week is op H2O nog een bedrijf geopend dat 
twee keer zoveel mogelijkheden heeft gekregen. Zulke dingen zullen de komende tijd 
vaker gaan gebeuren. Intussen is er nog veel onhelder als het gaat over het klimaatbeleid. 
Er is inmiddels een klimaatakkoord, maar vervolgens ligt er weer een Kameruitspraak over 
‘zon op land’ en over het ontwikkelen van een zonneladder. Dat zet ook weer aan het 

15 denken over de vraag hoe binnen de regio moet worden omgegaan met het plaatsen van 
zonnepanelen. Concrete voorschriften daarover vanuit het Rijk moeten worden afgewacht. 
Tegelijk is het college op verzoek van de raad in gesprek gegaan met de provincie en de 
gemeenten Hattem en Epe over windenergie. Dat zal een vervolg moeten krijgen. In het 
najaar 2018 is een heldere afspraak gemaakt over het omgaan met nieuwe initiatieven die 

20 bij de gemeente op tafel komen. Alles wat binnen de structuurvisie valt, is een zaak van 
het college; alles wat buiten die visie valt, wordt voorgelegd aan de raad. Die heldere lijn 
biedt de mogelijkheid om de regionale ontwikkeling direct lokaal in te kleuren. Dat neemt 
niet weg dat de gesprekken over initiatieven lastig zijn: het gaat om nieuwe dingen, die 
inbreuk maken op het landschap. Het amendement over het opstellen van ruimtelijke 

25 afwegingscriteria is sympathiek, maar tegelijk buitengewoon lastig. Het biedt ongeveer zes 
weken de tijd om tot een kader voor deze gemeente te komen, terwijl de regio voor een 
ruimtelijk kader anderhalf tot twee jaar heeft uitgetrokken. Dat regionale kader zal 
gedragen worden door alle kennis die in de provincie en bij de verbonden partijen 
aanwezig is. Het college is dan ook niet enthousiast over dit amendement. 

30 - De raad heeft een overzicht gehad van investeringen die voor de komende jaren worden 
voorgesteld. Het is aan de raad om te bepalen of die investeringen moeten plaatsvinden in 
het jaar waarvoor ze genoteerd staan. Wat het college betreft zijn de voorstellen in 
rapport met de beheerplannen die eronder liggen. 
- De ontwikkeling van het centrum ligt niet ergens op een stapeltje. Ze heeft volop de 

35 aandacht van het college en ook van middenstanders, die er in twee werkgroepen over 
nadenken. 

4.2.2. Wethouder Berkhoff
- Ook het college vindt het belangrijk om vaart te maken met de verkoop van de locaties 

40 die nog eigendom zijn van de gemeente. Dat gebeurt dan ook. Het college loopt er echter 
tegenaan dat voor een aantal kavels destijds geen termijn is genoemd waarbinnen de 
ontwikkeling klaar moet zijn. Wat dat betreft is er sprake van een leermoment in de 
uitnodigingsplanologie: de gemeente moet meer sturend bezig zijn. Voor de resterende 
kavels zullen dan ook zeker termijnen aan de kavelpaspoorten worden gekoppeld. 

45 - Een aantal fracties heeft waardevolle opmerkingen gemaakt over de ruimtelijke 
vormgeving van duurzaamheid. Die opmerkingen gingen over de kwaliteit van het 
landelijke gebied, voorrang voor plaatsing van zonnepanelen op daken en het bekijken van 
mogelijkheden voor windenergie. Windmolens leggen heel wat minder beslag op groene 
ruimte dan zonnepanelen. College en raad moeten samen tot een goede visie en tot goede 

50 afwegingskaders komen. 
- Iedereen beseft dat ‘begraven’ een ingewikkeld onderwerp is. College en raad moeten 
niet de kop in het zand steken, want dat zou in de toekomst grote problemen opleveren. 
In 2020 komt er een discussienota die tot besluitvorming moet leiden. Als voorbereiding 
daarop wil het college met elke fractie een gesprek hebben, omdat het omgaan met dit 

55 thema ook binnen de fracties gevoelig kan liggen.
- In het kader van de centrumontwikkeling hebben bijna alle fracties de locatie Van Setten 
Van Loenen genoemd. Het college werkt nog steeds vanuit de centrumvisie. Er liggen ook 
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andere oplossingen, maar die hebben niet de voorkeur, omdat daarmee de centrumvisie 
geweld zou worden aangedaan. Zeker op de locatie Van Setten van Loenen moet die visie 
volledig tot uiting komen. Misschien blijkt later dat de huidige centrumvisie van een te 
groot centrum uitgaat, omdat er minder vierkante meters nodig zijn voor detailhandel. 

5 Gezien de digitalisering twijfelt de wethouder daar niet eens aan, maar de tijd zal het 
leren. In dat geval kan altijd nog de beweging van buiten naar binnen worden gemaakt. 
Daarbij komt dan ook de Bonenburgerlaan in beeld. Een aantal partijen denkt daar al over 
na, maar op dit moment is er nog geen aanleiding om de centrumvisie op de kop te 
zetten. Het college is wekelijks met de locatie Van Setten Van Loenen, de gemeentewerf 

10 en de kop van de Dorpsstraat bezig en verwacht aan het eind van het zomerreces tot een 
positieve grondhouding te kunnen komen. Daar wordt de raad dan over geïnformeerd. 
- Met de implementatie van de Omgevingswet kunnen initiatiefnemers veel meer zaken 
vergunningvrij realiseren. Daardoor zullen de inkomsten vanuit de leges minder worden. 
Het betekent ook dat het aantal ambtelijke uren voor vergunningverlening zal moeten 

15 worden aangepast. Er is een vaste kern die zich met die vergunningverlening bezighoudt, 
maar de gemeente werkt ook met een flexibele schil. In tijden van hoogconjunctuur 
moeten immers meer vergunningen worden verleend dan in tijden van laagconjunctuur. 
Intussen werkt de gemeente binnen de Wabo nog steeds kostendekkend. 
- De nadruk die gelegd wordt op de bouw van sociale woningen en woningen voor starters 

20 komt overeen met wat in het collegeakkoord staat. Het college handelt ook in die geest. 
Wat dat betreft zijn in deze periode belangrijke vorderingen gemaakt. Heerderhof is 
genoemd, maar er is ook een harde plancapaciteit aan de Bloemstraat. Morgen behandelt 
het college weer een voorstel om stappen te zetten in de richting van sociale woningbouw. 
Naar verwachting zullen de bestemmingsplannen die nu in procedure zijn geen 

25 langslepende rechtszaken worden. Waarschijnlijk zal de kern Heerde over een jaar zo’n 
zeventig woningen in de sociale sector tellen. Vergeleken met twee à drie jaar geleden is 
dat een enorme stap vooruit. Tegelijk worden de andere kernen niet uit het oog verloren. 
Zo wordt bij de ontwikkeling van het centrum in Wapenveld ook aan sociale woningbouw 
gedacht.

30 Interruptie van de heer Van der Rhee: Is er nu en in de toekomst genoeg ruimte voor 
statushouders? Wethouder Berkhoff: Die ruimte is er niet. Op dat gebied moet nog steeds 
een forse achterstand worden ingelopen. Woningen die er niet zijn, kunnen echter niet 
worden weggegeven. Intussen weet het college wat hierover in het coalitieakkoord staat. 
Het weet ook van de motie die de raad hierover heeft aangenomen. Daar wordt dan ook 

35 echt werk van gemaakt. Binnen de woonagenda en de (uitwerking van de) structuurvisie 
worden meer instrumenten ontwikkeld om woningen waar veel behoefte aan is te kunnen 
realiseren. 
- Het college staat altijd open voor initiatieven die de gemeente sterker maken op het 
gebied van recreatie en toerisme. Dat geldt dus ook voor het idee van een belevingsbos. 

40 Tegelijk stuiten initiatieven voor een Natura-2000-gebied op problemen, zowel vanuit de 
Natuurbeschermingswet als vanuit de discussie over stikstof. Daar gaat het college echter 
niet voor uit de weg. Als er iets moois binnenkomt, wordt geprobeerd een oplossing te 
vinden.  
- Wat de onderwijshuisvesting betreft is de gemeente niet klaar met de MFA’s die er 

45 inmiddels zijn. Op dit beleidsterrein ontstaat een nieuw landelijk kader. Binnen dat kader 
gaat de gemeente samen met het bevoegde gezag van de scholen werken aan een nieuw 
integraal huisvestingsplan, met een fasering. 
- Voor een Kulturhus in Wapenveld heeft de raad een krediet beschikbaar gesteld. Het 
college is bezig met een onderzoek om daar verder mee te komen. Daarbij is de tennishal 

50 nadrukkelijk in beeld als locatie (>GBP).
- De doorontwikkeling van de uitnodigingsplanologie naar aanleiding van de evaluatie zal 
in de tweede helft van dit jaar plaatsvinden.
- Het college kan garanderen dat het inschakelen van een bureau voor de begeleiding van 
woningaanpassingen zichzelf terugverdient. Met een paar aanpassingen zijn de kosten er 

55 alweer uit. Er wordt gestuurd op de goedkoopste en meest adequate voorzieningen voor 
degenen die daar recht op hebben. 
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- Als de gemeente de dienstverlening in het sociale domein laagdrempelig wil maken, 
passen daar allerlei vormen van burgerparticipatie bij. Het college zal oog hebben voor 
digitale oplossingen die daarbij een rol kunnen spelen. Een uitbreiding van de buurtapp 
naar het sociale domein hoort daar zeker bij. Er wordt ook nagedacht over een goede 

5 domeinnaam voor de dienstverlening van 0-100+. Misschien is de naam ‘Wij zijn Heerde’ 
een goede keus, om het samen optrekken in dit domein te benadrukken. Dat zou 
betekenen dat die naam niet de mist in hoeft te gaan (>VVD). 
- Als de gemeente nu nog bij het kabinet de noodklok moet luiden over de budgetten voor 
Wmo en jeugdzorg, wekt ze de indruk dat Heerde een achtergebleven gebied is waarin de 

10 ontwikkelingen niet zijn doorgedrongen. Het is immers al een hele tijd kommer en kwel. In 
die tijd is er ook al heel wat druk op de regering uitgeoefend. Daar heeft Heerde volop aan 
mee gedaan, zowel via de zorgregio als in de ledenvergaderingen van de VNG. Ook bij 
nieuwe ontwikkelingen zal het college alert blijven. Een van die nieuwe ontwikkelingen is 
het abonnementstarief dat via de Wmo is ingevoerd. Die ontwikkeling legt een enorme 

15 druk op de gemeentelijke financiën. Doordat het tarief zo aantrekkelijk is geworden, 
neemt de instroom toe. Die toename wordt lang niet volledig vergoed door de compensatie 
die voor dit doel wordt gegeven. 
- Het is goed dat ingesproken is over de algemene voorziening schoon en leefbaar huis. 
Niets doen op dit gebied is echter geen optie, want dan loopt de gemeente te veel uit de 

20 pas met de Wmo-vergoeding door het Rijk. Een reductie van 2,5 tot 2 uur valt binnen de 
normen die de Centrale Raad van Beroep goedkeurt. Het gaat ook niet om een keiharde 
norm, maar om een gemiddelde waarnaar gestreefd wordt. Een overgang naar een 
voorliggende voorziening gaat inderdaad veel verder. Zowel de insprekende organisaties 
als een aantal fracties hebben daar grote bezwaren tegen ingebracht. Heerde zou echter 

25 niet de eerste gemeente zijn die ertoe overgaat. Intussen moet nog worden onderzocht of 
het een reële mogelijkheid is. Het college zal op dit punt uiterst voorzichtig zijn. Ook bij 
deze optie moeten signalering en andere belangrijke zaken geborgd zijn. Wat het 
doorschuiven naar de Wlz betreft: daar gaat de gemeente niet over. Een overgang naar de 
Wlz is alleen mogelijk op basis van een indicatie door het Centrum Indicatiestelling Zorg. 

30 Dat proces moet op gang worden gebracht door de helper die signaleert dat een cliënt niet 
(langer) onder de Wmo hoort te vallen. Overigens is hulp binnen de Wmo aantrekkelijker, 
omdat binnen de Wlz heel andere eigen bijdragen gelden. 
- De VVD heeft de noodklok geluid, alsof de gemeente klakkeloos rekeningen betaalt en 
niet in control is. Uit de jaarrekening is echter gebleken dat deze gemeente goed in de 

35 gaten heeft waar de middelen blijven, zowel bij Jeugd als bij de Wmo. In de regio is dat 
ook bekend. De gemeente blijft de geleverde zorg goed monitoren. Op het gebied van 
Jeugd heeft Heerde met zestig aanbieders te maken. Dat aantal is goed te overzien; de 
gemeente kan de prestaties goed volgen. Ze krijgt maandelijks de facturen binnen. Als 
een factuur uitblijft, wordt erachteraan gebeld. 

40 Interruptie van de heer Volkers. Hij refereerde in zijn beschouwingen aan de uitspraken 
van de accountant op dit gebied. Wethouder Berkhoff: Die uitspraken zijn besproken bij de 
jaarrekening. Het probleem ligt vooral bij de kleine aanbieders. Als die geen 
accountantsrapportage aanleveren waar de accountant van de gemeente zich op kan 
baseren, komt die accountant met dit soort beschouwingen. De gemeente heeft echter 

45 goed in beeld waar haar kinderen zitten, welke zorg ze krijgen en hoe het zit met de 
betaling. 
- Over de Horsthoekschool is het college in de commissievergadering heel duidelijk 
geweest. Daarbij heeft het college ook een heldere lijn ervaren vanuit de raad. Het 
bevoegd gezag van de school en de ouders leggen zich daar echter niet bij neer. Daar 

50 worden nog gesprekken over gevoerd, maar dan wel binnen dat duidelijke kader. Het 
college probeert de zaak tot een goed einde te brengen. 
Interruptie van de heer Van der Rhee: In de nieuwsbrief van de Horsthoekschool staat een 
verhaal over gesprekken waar een jurist bij betrokken is en die gaan over de aankoop van 
het gebouw. Er zou al een conceptovereenkomst naar het college zijn gestuurd. Dat 

55 concept zou op een gegeven moment ook aan de raad moeten worden voorgelegd. Hoe zit 
dat? Wethouder Berkhoff: Er is een initiatief van een aantal ouders die de school willen 
overnemen en zelf als beheerstichting willen optreden. De gemeente is daarover in 
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gesprek, binnen haar eigen kaders. Als het een voorstel is dat de gemeente grotendeels 
kan ontzorgen, is het college bereid daar serieus naar te kijken. Men zal het college dan 
wel echt moeten verleiden. Er is immers passende huisvesting beschikbaar en de 
gemeente zit krap in de financiën. Het kan dus niet zo zijn dat de gemeente leegstand 

5 financiert en tegelijk fors betaalt voor een school die geprivatiseerd is. Dat er juristen bij 
de zaak betrokken zijn, is omdat ouders geen deal met de gemeente kunnen sluiten over 
een schoolgebouw. Het voorstel zal van het bevoegd gezag van de school moeten komen. 
De wethouder benadrukt dat de gesprekken goed verlopen. Soms wordt er gestreden op 
het scherp van de snede, maar de onderlinge verhoudingen blijven goed omdat er zakelijk 

10 wordt gesproken en niet op de man wordt gespeeld. 

4.2.3. Wethouder Çegerek 
Allereerst bedankt de wethouder de fracties voor hun waarderende woorden in de richting 
van de ambtenaren. De ambtenaren hebben veel tijd en inzet gegeven aan de 

15 voorbereiding van deze stukken. Dat verdient inderdaad een compliment.
- Over het project M2A (<ChristenUnie-SGP) zijn in het verleden met de raad afspraken 
gemaakt. Daarbij is vastgesteld dat het project 3,75 miljoen euro zou kosten. Daarvan zou 
een bedrag van 2,6 miljoen euro worden gereserveerd. De rest zou per jaar achteraf 
worden verrekend, al naar gelang de inzet van ambtelijke capaciteit en noodzakelijke 

20 inhuur. M2A is een project met behoorlijk wat risico’s. De digitalisering is een enorme 
ontwikkeling, ook bij de lokale overheid. Daarnaast blijft de markt rond software en 
applicaties zich ontwikkelen. Tegelijk heeft de gemeente te maken met veranderingen in 
de wet- en regelgeving waarop ze met kennis van zaken moet inspelen. Dat betekent dat 
het moeilijk is om met veel zekerheid over toekomstige kosten te spreken. Daarom is het 

25 een verstandig besluit geweest om een deel van de kosten achteraf te berekenen. 
Afgesproken is dat de raad per kwartaal over de stand van zaken wordt geïnformeerd. De 
overschrijding die nu aan de orde is, valt binnen het vastgestelde bedrag van 3,75 euro. 
- Met betrekking tot de renovatie van het raadhuis (<GBP) heeft de raad een 
voorkeursvariant vastgesteld. Ook het college ziet de noodzaak om goed op de kosten te 

30 letten en de middelen doelgericht in te zetten. 
- Het college heeft zorgvuldig gekeken naar de investeringen die op het programma staan, 
ook met betrekking tot de vervoermiddelen (<ChristenUnie-SGP). De conclusie was dat 
uitstel niet gewenst is. In meerjarenperspectief zou dat ook geen besparing opleveren. Het 
college probeert wel zo duurzaam mogelijk bezig te zijn wat het materieel betreft. Als de 

35 onderhoudskosten erg hoog worden, moet het materieel worden vervangen. 
- Het college probeert bij projecten zoveel mogelijk integraal te werken. Bij openbaar 
groen wordt ingezet op kwaliteitsniveau C. Zoals de VVD aangaf, zou een verlaging naar 
niveau D op korte termijn een bezuiniging opleveren, maar op lange termijn 
kapitaalvernietiging betekenen. Heerde is een Cittaslow-gemeente; aandacht voor een 

40 nette en gezonde leefomgeving is erg belangrijk. 
- Het bedrag voor de reconstructie van wegen in 2020 (<CDA) is bedoeld voor de 
aanpassing van Distelakker en Kloosterakker, in verband met het samengaan van de 
scholen. Er is sprake van een integrale aanpak: verlichting, parkeerplekken, riolering etc. 
zijn allemaal in het pakket meegenomen. 

45 - Wat het Apeldoorns Kanaal betreft (<CDA en GBP): er staat 600.000 euro gereserveerd 
voor het beweegbaar maken van de twee bruggen. De raad heeft het college destijds 
opgedragen om bij de provincie te lobbyen voor een veiligstelling van de cofinanciering. 
Daarom is deze post opgenomen in de begroting. De bruggen zijn al meer dan 60 jaar in 
gebruik. Met het oog op de veiligheid moet er echt wat mee gebeuren. De investeringen 

50 passen ook goed bij het feit dat Heerde een Cittaslow-gemeente is. Het gaat niet meer om 
de bevaarbaarheid van het kanaal, maar om beleefbaarheid. De wethouder zegt toe dat ze 
nog een keer bij de provincie zal aankloppen om te bekijken of de cofinanciering kan 
worden opgerekt, gezien de huidige financiële situatie van de gemeente. 
- De installatie van verkeerslichten aan de Brinklaan (<GBP) staat voor 2020 op de 

55 investeringslijst. Volgend jaar wordt er dus werk van gemaakt.
- Participatie van bewoners in het beheer en onderhoud van groen (<PvdA) is een goede 
zaak. Het college stimuleert dat ook. De wethouder zegt toe dat ze er nog eens aandacht 
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voor zal vragen. Het adopteren van groen in de eigen wijk is echter iets dat van de 
inwoners zelf moet komen. 
- Over de asbestsanering (<VVD) heeft de wethouder nog niet zolang geleden een 
discussie gevoerd met de raad, naar aanleiding van de behandeling van het 

5 asbestdakenverbod in de Eerste Kamer. Het bedrag van 33.200 voor asbestcontrole staat 
daar los van. Dit is een regio met veel asbestdaken en er zijn veel eigenaren die het 
asbest willen verwijderen. Dat moeten ze dan melden bij de gemeente en de gemeente is 
wettelijk verplicht om daarop toe te zien. Ook als er geen landelijk asbestdakenverbod 
komt, gaat dat proces wel door. 

10 - De bestrijding van armoede, aangekaart door een aantal fracties, is een belangrijk 
onderwerp. Vrij recent is er een bijeenkomst geweest met professionals om tot een plan 
van aanpak te komen. De gemeente wil zowel met die professionals als met de doelgroep 
zelf in gesprek blijven om passende oplossingen te bedenken. Daarbij gaat het ook om 
kinderen. In Heerde leven 450 kinderen in armoede. Daar moet wat aan gedaan worden. 

15 De wethouder is dan ook blij met de motie die vorige week raadsbreed is aangenomen om 
daar invulling aan te geven. 
- D66/GroenLinks wil niet bezuinigen op cultuur, maar het geld moet wel ergens vandaan 
komen. De halvering van de eerder voorgestelde bezuiniging is het resultaat van de 
bewonersparticipatie. Die participatie was misschien niet bevredigend als het gaat om de 

20 opkomst, maar alle doelgroepen waren wel vertegenwoordigd. Verder is er gebruik 
gemaakt van de mogelijkheid om online te reageren. Het college heeft gehoor willen geven 
aan wat naar voren is gebracht. Wat dat betreft heeft het college dus bepaald niet de kop 
in het zand gestoken. Het was goed om uit de inspraakbijdrage van het cultuurplein te 
horen dat men daar de halvering van de bezuiniging positief heeft opgepakt. Men wil zich 

25 ervoor inzetten om gezamenlijk invulling te geven aan de taakstelling die deze bezuiniging 
met zich meebrengt. Daar wil de wethouder dan ook de tijd voor geven. Dat is in lijn met 
wat het college daar bij de ombuigingsvoorstellen over heeft gezegd. Over een jaar hoopt 
de wethouder de resultaten te zien. Pas dan wordt de bezuiniging doorgevoerd. Het zou 
niet juist zijn om in de tussentijd andere spelregels te bedenken (>VVD). Wat dat betreft 

30 moet de overheid een betrouwbare partner zijn. Het college wil zich richten op de 
bezuiniging als resultaat van de burgerparticipatie, in plaats van een heel andere discussie 
te beginnen over de inzet van middelen voor cultuur. Een punt is ook dat er meer 
gemeenten zijn die in het samenwerkingsverband van cultuurplein en bibliotheek 
participeren. Daar zou het college dan ook mee in gesprek moeten gaan. Verder is het 

35 cultuurplein een ander soort organisatie dan een vrijwilligersvereniging. Het is een 
professionele organisatie die de cultuureducatie bevordert. De vergelijking in de motie van 
de VVD gaat dus niet helemaal op. Vooral tijdens de Kinderboekenweek heeft de 
wethouder geconstateerd dat de samenwerking tussen het cultuurplein en de bibliotheek 
positief verloopt. Ze heeft er vertrouwen in dat die samenwerking ook in dit 

40 bezuinigingstraject een goed resultaat zal opleveren. Wat het amendement van 
D66/GroenLinks betreft: het college betwijfelt of de ene centrale regie bij de 
accommodaties een structureel voordeel van 50.000 euro zal opleveren. Al met al ontraadt 
het college zowel de motie als het amendement.

45 4.2.4. Burgemeester Koops
- Het college gaat ervanuit dat de verkenning van de kant van de provincie een bestuurlijk 
traject is waarin regionale opgaven en kansen worden geïnventariseerd (>ChristenUnie-
SGP). Dat zou te zijner tijd kunnen leiden tot iets wat meer ambtelijke capaciteit van de 
gemeente vraagt. In dat geval zal het college bekijken of de kosten of een deel daarvan bij 

50 de provincie kunnen worden neergelegd. 
- De gemeente zal zeker faciliterend optreden bij de viering van ’75 jaar bevrijding’ in 
2020 (>PvdA). Er is veel enthousiasme in de samenleving. Dat levert veel initiatieven op. 
Wat dat betreft hoeft de gemeente dus geen aanjagende rol te spelen. Op dit moment 
wordt al vormgegeven aan een programma. Het kan zijn dat daar nog gelden voor 

55 beschikbaar moeten komen. Daarbij valt dan te denken aan een bedrag tussen de 10.000 
en 20.000 euro. Daarnaast kan de gemeente gebruikmaken van een subsidieprogramma 
van de provincie. 
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- Een lid van het college is al benaderd om mee te werken aan het onderzoek van de 
rekenkamercommissie over het functioneren van samenwerkingsverbanden. Het rapport 
van de commissie zal waarschijnlijk in het voorjaar 2020 verschijnen. De provincie kan 
niet echt een rol spelen in de problematiek rond de gemeenschappelijke regelingen 

5 (>PvdA). Zij is geen deelnemer; de gemeenten zijn de eigenaren en de klanten. De enige 
taak van de provincie is dat ze toezicht houdt op de begrotingen. Het is niet mogelijk om 
met vaste budgetten te werken (>VVD). De deelnemende gemeenten zijn volgens de wet 
verantwoordelijk voor het aanvullen van tekorten bij gemeenschappelijke regelingen. Een 
GR als de VNOG kent per definitie een openeinderegeling. Het aantal branden is uiteraard 

10 niet bij voorbaat vast te stellen. Vorig jaar ontstonden er tekorten doordat er veel 
natuurbranden waren. Via het onderzoek van de rekenkamercommissie wordt wel bekeken 
of de raad meer kan sturen op de financiën van de gemeenschappelijke regelingen. Zoals 
afgesproken, komt er ook een themaraad over dit onderwerp. 
- Agenda 22 (<D66/GroenLinks) is een integraal onderdeel geworden van de kadernota 

15 Sociaal domein en zit ook in de transformatieagenda Maatschappelijke opvang en 
beschermd wonen. Daarom zal er geen apart plan van aanpak worden opgesteld. 
Wethouder Berkhoff voert elk kwartaal gesprekken met het Platform Gehandicapten. In die 
gesprekken komen veel goede ontwikkelingen naar voren, als het gaat om bereikbaarheid, 
toegankelijkheid en inpassing in de ruimtelijke infrastructuur. 

20 - In de raadswerkgroep Democratische verbinding wordt nagedacht over de vormgeving 
van de vernieuwing van de lokale democratie (<D66/GroenLinks). Het college is erg 
benieuwd wat daaruit komt. Bij het college zelf leeft het idee om bij elk raadsvoorstel te 
bekijken hoe de participatie moet worden ingevuld. Zo is het ook gegaan bij de 
ombuigingsvoorstellen. De VVD vond de opkomst teleurstellend en het resultaat mager, 

25 maar het college is blij dat er toch dertig inwoners waren die hun mening over de 
voorstellen kwamen geven. Er is ook veel input geweest van instellingen: daarvan waren 
er vijftig vertegenwoordigd. Het is logisch dat burgers minder sterk betrokken zijn als het 
niet over hun directe woonomgeving gaat. Op dit moment werkt een aantal trainees bij de 
gemeente die het onderwerp ‘inwonerparticipatie’ als groepsopdracht hebben. De 

30 burgemeester zegt toe dat ze volgend jaar (voor of na het zomerreces) met een visienota 
komt over democratische vernieuwing en burgerparticipatie. 
- De verkenning met betrekking tot bedrijvenpark H2O, waar in december over gesproken 
is, loopt nog. Er valt nog geen voorspelling te doen over een eventuele overdracht van 
aandelen. Of Heerde eventueel geen afscheid moet nemen van H2O nu het zo goed gaat, 

35 valt te bekijken (>GBP). Zodra het college meer weer, komt het op dit onderwerp terug. 
- De kosten voor het streekarchief worden doorbelast op basis van het daadwerkelijke 
gebruik van het aantal vierkante meters (>CDA). De extra kosten met betrekking tot het 
e-depot worden vooralsnog berekend per inwoner. Er is nog niet besloten of het 
Streekarchief Epe dat e-depot zelf gaat realiseren. Vanwege de krappe tijden wordt naar 

40 de oplossing gezocht die in financieel opzicht de beste is. Dat kan ertoe leiden dat met 
meer partijen zal worden samengewerkt, al ligt de voorkeur wel bij het 
samenwerkingsverband Heerde-Hattem-Epe. 
 
Schorsing

45 De heer Horst complimenteert de medewerkers van RTV 794 met het in beeld brengen van 
deze vergadering. De voorzitter sluit zich daar namens de hele vergadering bij aan. Ze 
schorst de vergadering om 23.02 uur. 

Heropening
50 De voorzitter heropent de vergadering op dinsdag 16 juli, om 19.00 uur. Ze heet iedereen 

weer van harte welkom. 

4.3. Tweede termijn – reacties op college en andere fracties
4.3.1. ChristenUnie-SGP

55 De heer Tuinman: 
- De ChristenUnie-SGP spreekt haar waardering uit voor de manier waarop het college de 
raad meeneemt in het proces om een zo realistisch mogelijke blik in de toekomst te 
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geven. In de raad ziet de fractie een houding van ‘met zijn allen de schouders eronder’. 
Dat biedt perspectief voor de komende jaren. 
- In de toelichting op het amendement over de hondenbelasting verwijzen de indienende 
fracties naar de memo ARI 2019-46. Daarin kondigt het college aanvullende maatregelen 

5 aan als reactie op de meicirculaire. De fracties verzoeken de dekking voor hun 
amendement voor de jaren 2022-2023 daarin mee te nemen. Ze menen dat op die manier 
een integrale afweging kan worden gemaakt. Daarom handhaven ze wat het amendement 
daarover zegt en gaan ze niet in op de suggestie van de wethouder om zelf met een 
dekkingsvoorstel voor die beide jaren te komen. 

10 - Wat die aanvullende maatregelen betreft: kan de wethouder al iets zeggen over de vraag 
wat het college reëel en realistisch vindt? Zo nee, wanneer kan dat dan wel? 
- De wethouder heeft geen antwoord gegeven op de vraag naar de opbrengsten van de 
investeringen in duurzaamheid. Daar heeft de ChristenUnie-SGP nog wel behoefte aan. 
- De opmerking van de wethouder dat de raad beslist over het al dan niet doorgaan van 

15 investeringen, voelt als het terugkaatsen van de bal. De fractie vraagt het college niet om 
investeringen te schrappen, maar te bekijken of bepaalde investeringen kunnen worden 
verkleind of over meerdere jaren kunnen worden uitgesmeerd. Daarbij noemde ze zelf als 
voorbeeld de tractiekosten. 
- De fractie is blij met de opmerking van wethouder Berkhoff dat het college de resterende 

20 locaties graag zo spoedig mogelijk wil herontwikkelen. Ze hoorde hem ook zeggen dat het 
in de praktijk tegenvalt, omdat er destijds geen termijnen zijn genoemd. Dat baart de 
fractie zorgen. Het lijkt erop dat de gemeente is overgeleverd aan de macht van de markt. 
Dat heeft nadelige gevolgen voor de leefbaarheid en het wegwerken van woningtekorten. 
De fractie roept het college nogmaals op alles in het werk te stellen om de herontwikkeling 

25 van deze locaties zo spoedig mogelijk op te pakken. Ze wil graag dat de raad de komende 
maanden op de hoogte wordt gehouden van de ontwikkelingen. Daarbij denkt ze vooral 
aan het pand Van Setten Van Loenen. De herontwikkeling van deze locatie – al dan niet in 
combinatie met de voormalige gemeentewerf – moet de hoogste prioriteit hebben. 
- De ChristenUnie-SGP gelooft graag dat de kosten van een bureau voor de begeleiding 

30 van woningaanpassingen royaal worden terugverdiend. Het probleem is echter dat 
dergelijke aanpassingen ondanks de inhuur van dat bureau elk jaar een stuk duurder 
worden. De fractie wil graag weten hoe dat komt en hoe die kostenstijgingen kunnen 
worden getemperd. 
- Vorig jaar is de oproep van de VVD om 1 miljoen euro extra te bezuinigen niet 

35 overgenomen. Nu aanvullende maatregelen noodzakelijk blijken te zijn, constateert die 
fractie dat ze vorig jaar gelijk heeft gehad. Wat de maatregelen zullen zijn, is nog niet 
bekend, maar de VVD constateert nu al dat het college aan struisvogelpolitiek doet. Dat is 
vreemd. Het ligt meer voor de hand om eerst maar eens naar de inhoud van de 
maatregelen te vragen. Dat heeft de ChristenUnie-SGP dan ook gedaan. Als de VVD op dit 

40 punt zelf al voorstellen heeft, hoort de ChristenUnie-SGP dat graag. 
- De VVD legt terecht de vinger bij het magere resultaat van de bewonersparticipatie. Het 
is goed om in een evaluatie na te gaan wat de oorzaak is, daarvan te leren en eventuele 
verbeteringen door te voeren. Overigens moet de raad niet al te hoge verwachtingen 
hebben van de participatiebereidheid van de gemiddelde inwoner. Inwoners willen hun 

45 wensen en ideeën kenbaar maken via het democratische proces van verkiezingen. Ze 
vertrouwen erop dat hun partij hen daarin in de raad zal vertegenwoordigen. 
- De ChristenUnie-SGP deelt de zorg van de VVD en andere fracties over de 
gemeenschappelijke regelingen. Ze wil graag een themaraad tegen de tijd dat het rapport 
van de rekenkamercommissie verschijnt. 

50 - Van de waardering van ondernemers voor de gemeente heeft de ChristenUnie-SGP een 
ander beeld dan de VVD. Juist in het afgelopen jaar zijn er grote stappen gezet in de 
samenwerking tussen gemeente en ondernemers en tussen ondernemers onderling. 
Partijen weten elkaar steeds beter te vinden. Dat levert allerlei activiteiten op die in 
gezamenlijkheid tot stand komen en Heerde steeds beter op de kaart zetten. Misschien 

55 kan de VVD aangeven wat er nog aan schort.
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- De ChristenUnie-SGP is blij met de oproep van het CDA om als inwoners, raad en college 
samen vooruit te kijken en te handelen vanuit kansen en mogelijkheden. Zelf heeft de 
fractie in dat verband te term ‘omdenken’ gebruikt. 
- De fractie sluit zich graag aan bij het voorstel van de PvdA over het reserveren van 

5 gelden voor de viering van ‘75 jaar bevrijding’. Ze heeft inmiddels gemerkt dat het ook 
onder de bevolking leeft. 

De heer Van der Rhee:
- Richting D66/GroenLinks laat de ChristenUnie-SGP graag een uitgestoken hand zien. Die 

10 uitgestoken hand zit in het partijprogramma van deze fractie en in het coalitieakkoord 
‘Samen duurzaam verbinden’. Als D66/GroenLinks spreekt over een ‘Gemeentebelang 
Boekhoud Partij’ heeft ze te weinig kennisgenomen van dat coalitieakkoord. Daarin zijn 
afspraken vastgelegd die de coalitiepartijen concreet willen maken en willen doorvertalen. 
Dat eindigt dan inderdaad in een soort boekhoudprogramma. Het gaat om de vraag wat de 

15 partijen voor de verschillende doelstellingen over hebben. Zoals gezegd, heeft de 
ChristenUnie-SGP meer geld over voor het vieren van ‘75 jaar bevrijding’, ook al is het nog 
niet duidelijk waar dat geld vandaan moet komen. Dat is voor deze fractie een bijstelling 
ten opzichte van het coalitieakkoord. De ChristenUnie-SGP is geen boekhoudpartij, maar 
rekent wel uit wat haar beloften kosten, omdat ze die beloften graag wil waarmaken. Ze 

20 wil graag samen met D66/GroenLinks en de andere fracties zoeken naar mogelijkheden 
om duurzaam te verbinden. 
- De ChristenUnie-SGP is voor een open samenleving, maar niet alles wat D66/GroenLinks 
bij die open samenleving bedenkt, is in deze gemeente haalbaar. Een meerderheid van de 
bevolking heeft zich uitgesproken voor christelijk-sociaal denken. De ChristenUnie-SGP is 

25 er voor alle inwoners, maar wil ook luisteren naar wat haar kiezers hebben gezegd en naar 
de meerderheid van de samenleving. 
- De fractie begrijpt niet waarom D66/GroenLinks via een amendement geld wil uittrekken 
voor tijdelijke inhuur in het kader van duurzaamheid. Ze vraagt zich af wat de realiteitszin 
daarvan is. De raad bereikt er niets mee om iemand te zoeken die binnen drie maanden 

30 een miniprojectje moet uitvoeren. Het bedrag van 25.000 euro dat zo’n project zou 
moeten kosten, is weggegooid geld. Er is sprake van een wereldwijd probleem dat voor 
het kleine Nederland al een enorme klus betekent. Niemand moet de illusie hebben dat 
zo’n probleem op deze manier op gemeenteniveau kan worden opgelost. Laat de 
gemeente Heerde samen met haar buurgemeenten bekijken wat mogelijk is en het dus in 

35 de regio oplossen. 
Interruptie van mevrouw Van Amerongen: Het amendement is niet bedoeld voor het brede 
terrein van de duurzaamheid, maar heeft betrekking op de vragen die worden opgeroepen 
door initiatieven voor zonneparken (en eventueel windmolens). Voor dat soort initiatieven 
heeft de gemeente geen afwegingskaders. Als ze moet wachten op kadervorming in de 

40 regio kan het nog anderhalf à twee jaar duren. Intussen krijgt de raad die plannen wel op 
tafel. 
De heer Van der Rhee denkt dat voor het opstellen van afwegingscriteria geen externe 
deskundige hoeft te worden ingehuurd. Hij wil zich ook niet aan de mening van zo’n 
deskundige overleveren. De raad is best in staat zelf kaders te stellen. Het initiatief rond 

45 de Griftdijk is behoorlijk ingewikkeld, maar het is goed om daar als commissie over te 
spreken en vervolgens samen tot besluitvorming te komen. 
- Wat de ChristenUnie-SGP betreft ‘blieft niet alles bie ’t olde’ (> D66/GroenLinks). De 
raad heeft echter wel te maken met een samenleving waarin de zondagsrust wordt 
geëerd. Veel ondernemers kunnen zich daarin vinden. De middenstand kan dat ook. Het is 

50 duidelijk dat de maatschappij verandert, maar het kan niet zo zijn dat de raad zomaar 
gehoor geeft aan de wens van een aantal ondernemers van supermarkten, of dat er nu 
twee zijn of misschien wel twintig. Het is ook zeker niet zo dat alle ondernemers hun 
winkel op zondag open willen hebben. De ChristenUnie-SGP wil luisteren naar de 
samenleving en de ondernemers en tegelijk een consistent beleid voeren. Dat heeft ze in 

55 de laatste commissievergadering ook gedaan, toen ze zei: op dit moment niet.

De heer Van der Linde:
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- De ChristenUnie-SGP is blij met wat GBP zei over de realistische ramingen die het college 
laat zien. Er zijn partijen die daar anders over denken. 
- GBP voert de precarioheffing zo ongeveer op als de kip met gouden eieren. In de 
beantwoording van het college is dat al rechtgezet. De heffing wordt op 31 december 2021 

5 beëindigd. Zolang deze belasting kan worden geheven, moet de gemeente er op een 
goede manier gebruik van maken. 

4.3.2. VVD
De heer Volkers:

10 - De VVD vertelt geen sprookjes. Om dat duidelijk te maken, verwijst de fractie nogmaals 
naar de ARI waar ze al eerder uit citeerde. In die ARI wordt gesproken over financieel-
technische maatregelen. Dat zijn geen ombuigingen, want in dat geval was dat woord wel 
gebruikt. Daarom heeft de VVD het aankondigen van dit soort maatregelen vertaald met 
‘creatief boekhouden’ en sprak ze over struisvogelpolitiek. De fractie was blij dat de 

15 wethouder in zijn reactie aangaf dat hij ook andere mogelijkheden zou bekijken. Daarin 
vindt de wethouder de VVD weer op zijn pad. Mogelijk heeft het betoog van de fractie hem 
tot een ander inzicht gebracht.
- De VVD waardeert de inbreng van de ChristenUnie-SGP als constructief en kan zich daar 
grotendeels in vinden. Ze plaatst een kanttekening bij wat deze fractie zei over de 

20 afhankelijkheid van landelijke besluitvorming in het sociale domein. In de jeugdzorg in 
natura investeert de gemeente 4,1 miljoen euro. Dat is een zeer substantieel deel van de 
begroting. De vraag is of de zorg op deze manier nog wel betaalbaar is. In het algemeen 
komt het in de zorgwereld nogal eens voor dat cliënten er blijven ‘hangen’. Volgens de 
VVD wordt het tijd om het accent te leggen op controle en handhaving, met het oog op 

25 een doelmatige besteding van de overheidsmiddelen. 
- Wat de beschouwingen van het CDA betreft herkent de VVD zich in de beeldspraak van 
de ‘donkere wolken’. Ze vindt het ook een goede zaak dat die fractie spreekt in termen 
van kansen en mogelijkheden. Het idee om samen met Hattem en Epe en in samenspraak 
met ondernemers een investeringsagenda te maken voor de gebiedsontwikkeling is op zich 

30 goed, maar wel kansloos. Hattem kijkt meer naar Zwolle en Epe wil ook niet veel met 
Heerde. De VVD ziet er weinig van dat de identiteit van de dorpen beter zichtbaar is 
geworden door de pr van de ‘dorpen-wethouders’. Ze zou graag willen dat het CDA daar 
een voorbeeld van noemt. De fractie steunt de motie om geen hondenbelasting in te 
voeren, maar het verbaast haar een beetje dat het CDA in dit verband het woord 

35 ‘principieel’ gebruikt. Voor de VVD is het geen hoofdzaak en zeker niet iets principieels. 
- De VVD kan zich vinden in de analyse van de perspectiefnota in de beschouwingen van 
GBP. Die fractie noemt echter wel punten die allang gepasseerd zijn, zoals de renovatie 
van het gemeentehuis. De VVD roept GBP op wat meer naar de toekomst te kijken.
- De VVD complimenteert de PvdA met haar grondige betoog. Ze is het met die fractie 

40 eens dat oudere en kwetsbare mensen recht hebben op hulp bij het huishouden. Het is 
inderdaad belangrijk dat die hulp aangeboden blijft worden door een ‘vertrouwd gezicht’, 
zeker als bij de cliënt sprake is van dementie. Intussen bedraagt het budget voor deze 
vorm van zorg 1,5 miljoen euro. Ook dat vraagt om evaluatie en controle, net als bij de 
jeugdzorg. De voorziening moet betaalbaar blijven voor mensen die het nodig hebben. 

45 - D66/GroenLinks hield een gedegen verhaal. Het is te waarderen dat die fractie goed en 
beheerst wil omgaan met de beschikbare middelen. Het is ook te waarderen dat ze opkomt 
voor dualisme in de raad, voor burgerparticipatie en voor de zwakkeren in de samenleving. 
Haar idee om het verkopen van vastgoed te bespoedigen wordt nu ook genoemd door 
coalitiepartijen. Dat is een mooi resultaat. Als de fracties nog langer met elkaar spreken, 

50 zijn ze het straks allemaal met elkaar eens. Het wordt tijd dat de raad op reces gaat. 
- Wat de coalitiepartijen als geheel betreft: zij zijn het in feite die regeren. Dat betekent 
dat zij vooruit moeten zien. 
Interruptie van de heer Van der Rhee: Dat klopt niet. Het college regeert en er is sprake 
van een dualistisch stelsel. De ChristenUnie-SGP is het als coalitiepartij echt niet altijd met 

55 het college eens. De heer Volkers bevestigt dat. De ChristenUnie-SGP plaatste in deze 
vergadering ook een aantal kritische kanttekeningen bij de stukken die het college op tafel 
heeft gelegd. Toch kijkt de VVD naar het regerende gedeelte van deze raad. De drie 
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coalitiepartijen spreken met één mond en wijzen samen naar Den Haag om aan te geven 
dat het daar niet goed gaat. Als je één vinger uitsteekt naar een ander, wijzen er echter 
vier naar jezelf. 
Interruptie van de heer Van der Rhee: De drie coalitiefracties trekken verschillend op naar 

5 hun partners in Den Haag. Over Lelystad Airport heeft de ChristenUnie-SGP bijvoorbeeld 
een nog steviger debat met Den Haag gevoerd dan haar coalitiegenoten. De heer Volkers 
constateert dat de drie coalitiepartijen een eensluidend standpunt hebben over de 
bijdragen uit Den Haag. Hij vraagt of de heer Van der Rhee dat met hem eens is. De heer 
Van der Rhee denkt dat het hele gemeentebestuur het erover eens is dat er iets niet goed 

10 zit in Den Haag. De heer Volkers: De VVD wil bedacht zijn op scenario’s die ze ziet 
aankomen. Daarom heeft ze er vorig jaar op aangedrongen om meer geld te reserveren. 
De fractie wil de boel niet kapot bezuinigen, maar wel voorbereid zijn op dingen die zich 
misschien pas op een langere termijn zullen voordoen. Zo vertaalt ze het gezegde: 
regeren is vooruitzien. In die context moet haar inbreng in de algemene beschouwingen 

15 worden verstaan. 
- De VVD wil graag weten of de wethouder invulling kan geven aan wat de insprekers van 
de zorgorganisaties zeiden over de mogelijkheid om inkomsten te halen uit een overgang 
van cliënten naar de Wlz.
- Wethouder Çegerek vindt de burgerparticipatie in het kader van de ombuigingen een 

20 succes. Bij de laatste bijeenkomst in De Heerdt kwamen echter maar drie inwoners 
opdagen. Er moest een kleiner zaaltje worden geregeld. Gelukkig waren er voldoende 
ambtenaren en raadsleden om dat zaaltje vol te krijgen. De VVD wil graag 
burgerparticipatie, maar er moet wel een evaluatie worden gehouden om na te gaan hoe 
het beter kan. 

25 - Met de motie over kunst en cultuur heeft de VVD een handreiking willen doen aan het 
college om tot een goede invulling te komen. Het ging de fractie dus niet om nieuwe 
spelregels. Ze wilde een discussie op gang brengen om een eerlijk speelveld te krijgen 
voor alle mensen die actief zijn op dit terrein. Inmiddels heeft ze begrepen dat ze nog een 
jaar de tijd heeft. Misschien kan de inhoud van de motie gedurende dat jaar in de 

30 gesprekken worden meegenomen. Daar kan de fractie zich dan ook in vinden. De VVD 
wacht de reacties van de andere partijen af. 
Interruptie van de heer Van der Rhee: De insprekers hebben gisteren zelf gezegd dat het 
cultuurplein blij is met de halvering van de bezuiniging. Men wil bekijken of de partijen 
daar samen met de bibliotheek invulling aan kunnen geven. Dan is het ontijdig om nu een 

35 motie in te dienen waarin wordt voorgesteld om de bezuiniging te schrappen. Is het niet 
wijzer om de motie in te trekken en er over een jaar mee terug te komen, als het invullen 
van de bezuiniging niet haalbaar blijkt te zijn? De heer Volkers was blij verrast over het 
verhaal van de wethouder. Hij had niet begrepen dat het nog een jaar zou duren voor de 
bezuiniging daadwerkelijk zou worden doorgevoerd. Daarnaast was hij verrast over het feit 

40 dat de inspreker van het cultuurplein liet blijken dat ze met deze bezuiniging kon leven. 
Ook dat biedt perspectief. De VVD wacht de verdere reacties nog even af, maar als het 
nodig is, trekt de fractie de motie in. Het amendement van D66/GroenLinks zou dan ook 
kunnen vervallen. 
- De VVD vindt het fijn dat de burgemeester het signaal van deze fractie oppakt om de 

45 gemeenschappelijke regelingen kritischer te volgen en dat ze waar nodig wil bijsturen.
- De fractie is ook blij dat de wethouder voortvarend aan de slag gaat met de 
duurzaamheidsversneller, iets wat de hele raad als een prioriteit beschouwt. 
- Dat de domeinnaam ‘Wij zijn Heerde’ wordt bewaard voor het 0-100+-loket was voor de 
VVD een verrassing. De fractie vindt een creatieve gedachte, die ze van harte ondersteunt. 

50 - Mooie opstekers waren ook dat Heerde over een jaar zo’n 70 woningen in de sociale 
sector zal tellen en dat er een snelle oplossing komt voor de gemeentewerf.
- Al met al heeft de VVD één belangrijk speerpunt overgehouden voor de komende 
begroting. De fractie roept het college op de uitgaven in het sociale domein actiever te 
monitoren, ongewenste ontwikkelingen te bestrijden en zo de zorg veilig te stellen voor de 

55 mensen die het echt nodig hebben.
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- De VVD had net als de ChristenUnie-SGP wat vragen over de extra fte voor het 
duurzaamheidsbeleid. Inmiddels heeft D66/GroenLinks daar een toelichting op gegeven. 
De VVD wacht even af hoe het proces zich verder ontwikkelt. 

5 4.3.3. CDA
De heer Mateman:
- Het CDA heeft uit de beantwoording van de wethouder het gevoel overgehouden dat hij 
de hondenbelasting over een paar jaar misschien weer aan de orde zal stellen. De fractie 
wil graag weten of dat gevoel terecht is. 

10 - Het is een goede zaak dat de wethouder meer wil sturen op de kavelpaspoorten. Wat het 
CDA betreft mag dat ook meer gebeuren bij de kavels voor particulieren. Het schijnt dat 
men nog steeds voor lange tijd een optie op een kavel mag nemen. Die periode zou 
begrensd moeten worden. Anders kunnen er op een gegeven moment zoveel opties komen 
dat er geen kavels meer vrij zijn. 

15 - Wat de locatie Van Setten Van Loenen betreft vindt het CDA dat de broedende kip niet 
gestoord moet worden. De fractie wacht wel af waar het college mee komt.
- Voor het CDA is het nog niet duidelijk of de investeringsraming voor het Apeldoorns 
Kanaal nog steeds betrekking heeft op het beweegbaar maken van de bruggen. Volgens 
deze fractie is dat een gepasseerd station. Dat betekent dat het bedrag naar beneden kan 

20 worden bijgesteld.
- Het idee van het CDA om samen met Hattem en Epe te werken aan een 
investeringsagenda voor de gebiedsontwikkeling kwam niet uit de lucht vallen. Uit het 
coalitieakkoord van de provincie blijkt dat de provincie veel geld heeft vrijgemaakt voor 
recreatie en toerisme. De gemeente moet haar best doen om een deel van dat geld naar 

25 deze regio te halen. Dat kan ze beter samen met andere gemeenten en met de 
ondernemers doen dan in haar eentje. Het CDA is benieuwd hoe het college daartegenaan 
kijkt.
- De fractie is blij dat er aan het eind van het jaar of begin volgend jaar een voorstel komt 
over de problematiek rond het begraven. 

30 - Het CDA waardeert de positief-kritische inbreng van de VVD. Die fractie probeert de 
onderste steen boven te krijgen, zeker als het gaat om de gemeenschappelijke regelingen. 
In de inzet van de VVD voor woningbouw kan het CDA zich helemaal vinden. Een kritische 
kanttekening betreft de suggestie dat de gemeente klakkeloos rekeningen betaalt. Het 
betalen van rekeningen is een wettelijke verplichting. Dat het met de asbestproblematiek 

35 wel zou meevallen, is ook een verkeerde voorstelling van zaken. De gemeente heeft de 
plicht om erop toe te zien dat bedrijven zich aan de regels houden. Aan die wettelijke 
opdracht moeten geen concessies worden gedaan. De VVD kan ook weten dat het werken 
met vaste budgetten voor VNOG en PlusOV juridisch gezien niet mogelijk is. Dat laat 
onverlet dat de raad kritisch moet zijn op de kosten. De opmerkingen over bezuinigingen 

40 riepen bij het CDA in eerste instantie een reactie op van: de beer is los. In de tweede 
termijn bleek echter dat het de VVD vooral gaat om een kritische houding. Daarin 
waardeert het CDA deze fractie. De VVD vroeg een voorbeeld van het zichtbaar zijn van de 
dorpswethouders. Het CDA vindt dat de wethouders zich in De Schaapskooi uitstekend als 
zodanig profileren. 

45 - Het CDA wil het cultuurplein graag de tijd geven om de opgelegde bezuiniging in te 
vullen. Als het resultaat daarvan bekend is, kan de raad bekijken wat hij moet doen. Voor 
het CDA vormt het cultuurplein een bindende schakel voor de verenigingen. Die unieke 
positie wil de fractie niet graag verloren laten gaan. 
- Het CDA bedankt GBP voor haar steun aan het college. De fractie begrijpt niet waarom 

50 GBP nog steeds opteert voor het bevaarbaar maken van het Apeldoorns Kanaal. Dat is een 
gepasseerd station. Het CDA wil wel graag – samen met GBP en de hele raad – bekijken 
hoe de recreatieve ontwikkelingen rond het kanaal kunnen worden uitgebreid. 
Interruptie van de heer De Weerdt: GBP heeft niet gezegd dat het kanaal bevaarbaar moet 
worden gemaakt. In feite staat deze fractie op hetzelfde standpunt als het CDA. Ook zij 

55 pleit voor een goede verzorging van het kanaal en voor beleefbaarheid. 
De heer Mateman vervolgt zijn betoog. 
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- Het CDA begrijpt en waardeert de ambitie van D66/GroenLinks: werken aan een open en 
toekomstbestendige gemeenschap in Heerde. Samen met die fractie zijn daar de afgelopen 
jaren stappen in gezet, bijvoorbeeld als het gaat om duurzaamheid. Burgerparticipatie is 
iets wat het CDA ook belangrijk vindt. De fractie pleit in dat verband wel voor een heldere 

5 rolverdeling en voor duidelijke kaders. Ze benadrukt ook dat de raad een eigen 
verantwoordelijkheid heeft als het gaat om het nemen van besluiten. Het CDA is blij met 
het initiatief van de burgemeester om in 2020 invulling te geven aan de burgerparticipatie. 
D66/GroenLinks wekt de suggestie dat veel ondernemers de winkels graag op zondag 
open willen hebben. Volgens het CDA klopt dat niet. Er zijn een paar supermarkten die dat 

10 willen. Sommige andere ondernemers geven aan dat ze er geen problemen mee zouden 
hebben. Het gaat echter niet om iets wat breed gedragen wordt. In de wens om de 
recreatie te versterken, kunnen D66/GroenLinks en het CDA elkaar vinden. 
- Wat het amendement over ruimtelijke afwegingscriteria betreft: 25.000 euro is voor dat 
doel wel een erg beperkt budget. Het CDA wil echter wel meedenken over het opstellen 

15 van kaders voor initiatieven met betrekking tot wind- en zonne-energie. 
- De fractie vraagt zich af of het voorstel van de PvdA over adoptiegroen haalbaar en 
verstandig is. Het kost veel tijd en moeite om het adopteren van groen te organiseren. 
Bovendien is het onderhouden van groen belangrijk voor de werkvoorziening. En als een 
buurt het laat afweten, moet de gemeente het toch nog weer zelf oppakken. Het CDA 

20 steunt het voorstel om extra in te zetten op ’75 jaar bevrijding’. 

4.3.4. GBP
De heer De Weerdt:
- Het gaat deze avond om de vraag hoe de gemeente omgaat met de financiële middelen 

25 die haar ter beschikking staan. Wat dat betreft heeft het college het afgelopen jaar goed 
opgepast. Er waren uiteraard ook meevallers, maar dat maakt niet uit. In de huishouding 
vraagt de vrouw ook niet waar het geld vandaan komt, als het er maar is. 
Interruptie van de heer Van der Rhee. Hij gaat ervanuit dat deze opmerking als kwinkslag 
bedoel is, maar zijn haren gaan er wel recht van overeind staan. 

30 De heer De Weerdt vervolgt zijn betoog.
- De vraag van GBP of de raad niet terug moet komen op zijn eerdere uitspraken over 
bedrijvenpark H2O was vooral bedoeld voor de burgemeester. Misschien moet hier eerst 
een keer in H2O-verband over worden gesproken, voordat de gesprekken met Zwolle 
worden voorgezet. Zakelijk gezien is het misschien niet verstandig om aan de oude lijn 

35 vast te houden en zo tot een definitief besluit te komen. Als H2O in de toekomst financiële 
meevallers laat zien, moet Heerde niet uittreden. 
Interruptie van mevrouw Landman. De hele raad heeft positief gereageerd op het aanbod 
van Zwolle om te kijken naar een mogelijke overname van het aandeel van Heerde. Het 
overleg daarover is inmiddels begonnen. Dan heeft D66/GroenLinks er moeite mee om van 

40 standpunt te veranderen als de wind voor het bedrijvenpark uit een betere hoek waait. 
Interruptie van de heer Horst: In de schriftelijke tekst van de beschouwingen van GBP 
staat dat met alle partijen goede afspraken moeten worden gemaakt over het afscheid van 
het bedrijvenpark. Gisteravond en vanavond zei de heer De Weerdt dat het afscheid 
misschien niet door moet gaan. Wat is nu precies het standpunt van GBP? De heer De 

45 Weerdt: De raad hoeft op dit moment nog geen standpunt in te nemen. Waarom zou GBP 
dat dan wel moeten doen? De heer Horst: De algemene beschouwingen zijn bedoeld om 
het college dingen mee te geven voor de begroting en voor toekomstig beleid. Wat dat 
betreft doet GBP in de schriftelijke tekst van haar beschouwingen een duidelijke uitspraak. 
Mondeling zegt de fractie echter iets anders. 

50 Interruptie van de heer Van der Rhee: De vraag waarom GBP een standpunt zou moeten 
innemen, is eenvoudig te beantwoorden: dat heeft ze haar kiezers beloofd. 
Interruptie van de heer Mateman. Hij sluit zich aan bij de interrupties van de vorige 
sprekers. De heer De Weerdt: Het standpunt van GBP is steeds duidelijk geweest. Aan de 
hand van de stukken en aan de hand van wat gisteravond gezegd is, heeft de fractie 

55 echter een andere mogelijkheid genoemd. Als er nieuwe ontwikkelingen zijn, is GBP bereid 
om met de hele raad en het college te bekijken hoe daarmee moet worden omgegaan. Er 
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is nog geen definitief besluit genomen. Daarom kan de fractie het op dit moment zo 
zeggen zonder dat ze een draai maakt.
Interruptie van de heer Van der Rhee: De raad heeft wel degelijk besluiten genomen. Daar 
mag GBP van afwijken, maar dan maakt ze wel degelijk een draai. De heer De Weerdt wil 

5 er op dit moment verder niets over zeggen. De raad moet er op een later moment maar 
op terugkomen. Als de raad dan bij zijn eerdere uitspraken blijft, is het ook goed. 
- GBP hoopt dat de richting die in de perspectiefnota is aangegeven een grote rol gaat 
spelen bij de behandeling van de begroting. De fractie hoopt ook dat bij die begroting 
vooruit wordt gekeken naar de besluitvorming in 2020. Het kan niet zo zijn dat achteraf 

10 nog eens bedacht moet worden waar de middelen vandaan moeten komen. Er kunnen 
redenen zijn om een beroep te doen op de reserves, maar dat kan beter zoveel mogelijk 
worden voorkomen. De raad moet ruim van tevoren wat er nog aan projecten en 
beleidszaken gaat komen en de middelen daarvoor moeten op tijd aanwezig zijn. GBP 
vraagt zich ook af wanneer bekend zal zijn hoe de systematiek voor de Begroting 2020 

15 eruit zal zien. Als daar geen duidelijkheid over is, hoe kan de raad dan begroten voor 2020 
en daarbij rekening houden met tegenvallers? 
- GBP vindt het amendement over de ontwikkeling van afwegingscriteria voor wind- en 
zonne-energie nog steeds een goed voorstel. Als er geen middelen beschikbaar worden 
gesteld, zullen de ambtenaren zelf met die criteria aan de slag moeten gaan. De fractie 

20 heeft het gevoel dat daar niet zomaar iemand voor beschikbaar is. Die criteria moeten er 
in ieder geval komen; anders komen de initiatieven die gelanceerd worden niet verder. Als 
er gemeenten zijn die al het een en ander geformuleerd hebben, kan Heerde daar prima 
gebruik van maken. GBP ziet het echter niet zitten dat deze gemeente het allemaal zelf 
doen. De raad heeft daar zeker het inzicht niet voor. 

25 - De VVD verwijt GBP dat deze fractie terugkomt op dingen die al gepasseerd zijn en 
daarbij in herhalingen valt. Er zijn echter onderwerpen waar adviesstukken over 
verschijnen die besproken worden in de commissievergadering, maar waar geen besluiten 
over worden genomen. Daar komt de fractie dan op terug. Het gaat vaak wel om 
belangrijke zaken, zoals de gemeentewerf. 

30 - GBP heeft er geen moeite mee om 10.000 euro beschikbaar te stellen voor ’75 jaar 
bevrijding’. Van deze fractie mag het ook 15.000 euro worden, als dat nodig is om 
bepaalde activiteiten door te kunnen laten gaan. 
- GBP wil voor volgend jaar eigenlijk geen lastenverhoging. De fractie is er ook van 
overtuigd dat het college daar rekening mee zal houden. Dat zou kunnen betekenen dat 

35 niet alle ambities gehonoreerd kunnen worden. Als het gaat om het uitvoeren van 
wettelijke taken, wordt het uiteraard een ander verhaal. Daar moeten sowieso voldoende 
middelen voor zijn. Als die er niet kunnen komen zonder een lastenverhoging, begrijpt de 
fractie dat ook. 
- GBP is blij dat het onderwerp ‘begraven’ de laatste tijd nogal eens op de agenda staat. 

40 De fractie hoopt dat het college het onderwerp zo oppakt dat er snel duidelijkheid over 
komt. Ze hoopt ook dat een oplossing wordt gevonden waardoor de tarieven niet steeds 
blijven stijgen. Dat probleem van die stijgende tarieven komt in gesprekken nogal eens 
bovendrijven. Daar moet goed over worden nagedacht. GBP is ervan overtuigd dat het 
college dat ook gaat doen. 

45
4.3.5. PvdA
De heer Horst:
- De PvdA is benieuwd naar de contacten met de provincie en met Hattem over 
windenergie en naar de uitkomst daarvan. 

50 - Met betrekking tot zonne-energie en zonneparken moet rekening worden gehouden met 
de mogelijkheid van voortschrijdend inzicht en nieuwe ontwikkelingen op landelijk niveau, 
zoals de zonneladder. Daardoor kunnen bepaalde initiatieven worden ingehaald, zodat de 
gemeente zich genoodzaakt ziet om op de rem te trappen. 
- Wat het voorstel over adoptiegroen betreft roept de PvdA de wethouder op om te gaan 

55 kijken hoe het bij buurgemeenten werkt. Dat maakt misschien duidelijk hoe het ook in 
deze gemeente kan worden ingevoerd. 
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- De PvdA is blij met de reacties van de burgemeester en de andere fracties op haar 
voorstel over ’75 jaar bevrijding’. Als de burgemeester toezegt dat in de begroting geld 
voor dat doel wordt uitgetrokken, vertrouwt de fractie daarop en vindt ze het niet nodig 
om een motie of amendement in te dienen. 

5 - De PvdA sluit zich aan bij het compliment van het CDA in de richting van de VVD. Wat de 
VVD zei over de extra inkomsten van 5 miljoen euro van vorig jaar, riep het gevoel op van 
een wethouder die een winnend lot heeft gekocht en het geld meteen weer heeft 
uitgegeven. Inmiddels heeft de fractie duidelijk gemaakt hoe ze haar opmerkingen precies 
heeft bedoeld. Wat de VVD vergat te vermelden, is dat de gemeente niet alleen meer geld 

10 van het Rijk heeft gekregen, maar dat ze daar ook veel meer taken voor moet uitvoeren. 
Er staat dus wel wat tegenover het bedrag van 4,1 miljoen euro voor de jeugdzorg. Per 
saldo komt de gemeente dan toch echt geld tekort. Dat geldt ook voor de algemene 
voorziening schoon en leefbaar huis. De gemeente is 300.000 euro kwijt aan 
loonstijgingen en daarvan krijgt ze uit Den Haag geen euro terug.

15 Interruptie van de heer Volkers. Hij is het daar helemaal mee eens, maar zijn 
opmerkingen moeten wel in de juiste context worden gezien. Bij de bespreking van de 
jaarrekening is de VVD gedetailleerd op de hogere inkomsten van vorig jaar ingegaan. 
Daar is ze nu in haar algemene beschouwingen niet uitgebreid op teruggekomen. De tijd 
was immers beperkt en in deze vergadering gaat het om het grote perspectief. Dat grote 

20 perspectief is dat er soms verrassend meer geld binnenkomt en soms ook verrassend 
minder. De strekking van het betoog van de VVD was dat de gemeente daarop voorbereid 
moet zijn. Als voorbeeld verwees de fractie naar het resultaat van vorig jaar: dat resultaat 
was mooi, maar er waren ook zorgen. De heer Horst is het eens met de oproep om 
voorbereid te zijn, maar stelt tegelijk de vraag of dat altijd mogelijk is. Het beleid van Den 

25 Haag in de richting van de gemeenten is immers erg grillig. De regering heeft 11 miljard 
euro over en komt vervolgens met een meicirculaire die de gemeenten met enorme 
tekorten opzadelt. Dat heeft niemand kunnen voorzien. 
Interruptie van de heer Volkers. Hij ziet ook wel een zekere uitdaging in die handelwijze 
van de regering. Ter vergelijking wijst hij op de taakstellende bezuiniging van vorig jaar. 

30 Die was nogal dramatisch. De raad moest toen op korte termijn een besluit nemen. Bij 
zo’n ingewikkeld verhaal was dat best lastig. Daarom heeft de VVD toen de oproep gedaan 
om voor de komende anderhalf jaar een aantal scenario’s door te denken en daarvoor geld 
achter de hand te houden. De heer Horst: Die uitdaging is het college toen ook 
aangegaan. Het college heeft vrij snel na het sluiten van het coalitieakkoord met de 

35 ambtenaren een heel pakket aan ombuigingsmaatregelen opgesteld. Daarvan werd een 
gedeelte van ongeveer 2 miljoen euro ingevuld. Er bleven zo’n twintig maatregelen liggen 
waar het college toen niet voor gekozen heeft. Dat betekent dat er zeker nog voor een 
miljoen euro aan keuzemogelijkheden over is. De vraag is echter wel of het vet zo 
langzamerhand niet van de botten is en of de gemeente niet harder moet optreden in de 

40 richting van Den Haag. 
- De PvdA onderschrijft de zorgen over de gemeenschappelijke regelingen. De fractie is 
het met de VVD eens dat de gemeente de brandweer met goed materieel op pad moet 
sturen. Ze is het ook van harte eens met het pleidooi van de VVD voor één gezin, één plan 
en één regisseur in de hulpverlening. Verder deelt de PvdA de zorgen van de VVD over de 

45 lage waardering van de ondernemers. Die lage waardering bleek uit een rapport dat 
onlangs in een commissievergadering aan de orde is geweest. Daar is toen een uitvoerige 
discussie over geweest, ook omdat de raad er een ander beeld bij had. Met de locatie Van 
Setten van Loenen is het afgelopen jaar misschien wel meer gebeurd dan in de vier jaren 
daarvoor. Het is goed dat de VVD haar opmerkingen daarover na de beantwoording door 

50 de wethouder heeft genuanceerd. De PvdA neemt afstand van de negatieve constateringen 
van de VVD met betrekking tot de burgerparticipatie. Ze noemt het betoog van die fractie 
over dat onderwerp ‘scorebordjournalistiek’. De laatste avond ging over het bestuur van 
de gemeente. Dat er toen maar drie inwoners waren, zegt iets over de aantrekkelijkheid 
van dat bestuur. De bijeenkomst over de samenleving werd echter bezocht door veertig à 

55 vijftig instellingen, die namens een hele groep kwamen inspreken. Dat er verbetering 
nodig is, wil de PvdA graag erkennen, maar de fractie bestrijdt dat de participatie een 
fiasco is geweest. 
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- De PvdA is benieuwd welke externe subsidies GBP wil aanspreken met betrekking tot het 
Apeldoorns Kanaal. Ze is blij met de aandacht van die fractie voor sociale woningbouw.
- D66/GroenLinks wil weten wat het college in deze periode precies wil bereiken. Alle 
ambities van het college staan echter in het collegeakkoord. De fractie vroeg terecht 

5 aandacht voor de verkoop van bezittingen, maar moet wel beseffen dat het voor het 
grootste deel om eenmalige opbrengsten gaat. Verder moet de gemeente ervoor oppassen 
dat ze haar kroonjuwelen niet van de hand doet. 
Interruptie van mevrouw Van Amerongen. Ze bestrijdt dat het voornamelijk om incidentele 
opbrengsten gaat. Er kan heel wat worden bespaard als beheer en onderhoud van de 

10 accommodaties in één hand komen. Mevrouw Van Amerongen wil ook graag weten wat de 
heer Horst bedoelt met ‘kroonjuwelen’. De heer Horst had het over de verkoop van 
bezittingen. Daarbij zie hij Villa Jacoba bijvoorbeeld als een kroonjuweel. Het beheer van 
accommodaties is een ander verhaal. Daar moet later nog maar eens over gesproken 
worden. Wellicht kunnen de PvdA en D66/GroenLinks elkaar daarin vinden.

15 - De PvdA is het eens met de wens van D66/GroenLinks om Agenda 22 op te pakken. Ze 
heeft er vertrouwen in dat het college dat in deze periode gaat doen. Het staat in het 
coalitieakkoord. Dat voor de vrijkomende schoollocaties geen sociale huurwoningen in de 
planning zouden staan, heeft de wethouder al tegengesproken. Inmiddels is uit een 
perscommuniqué gebleken dat op de locatie van de Willem-Alexanderschool ook sociale 

20 huurwoningen gaan komen. Wat de fusie tussen Heerde, Hattem en Epe betreft: dat kan 
over een aantal jaren de uitkomst zijn. Het kan goed zijn om daar een stip op de horizon 
van te maken. Dat stond ook in het rapport dat destijds door een werkgroep is opgesteld. 
Heerde zal echter eerst moeten proberen een samenwerking tussen de drie gemeenten op 
te zetten. Dat blijkt al moeilijk genoeg te zijn. Grote woorden over een fusie kunnen dan al 

25 gauw averechts werken. De PvdA steunt het idee van belevingsrecreatie en roept het 
college op de kansen die zich op dat gebied voordoen op te pakken. Het standpunt van de 
PvdA over koopzondagen is recent in een discussie nog helder naar voren gebracht. 
- Wat de motie van de VVD betreft ziet de PvdA een risico in het werken met een 
totaalbudget en een verdeelsleutel. Een bibliotheek kan bijvoorbeeld in stand worden 

30 gehouden met een groot subsidiebedrag, met als doel het tegengaan van 
laaggeletterdheid. Zoiets zou met een motie als deze in gevaar kunnen komen. Daarom 
zal de PvdA deze motie niet steunen. 
- Met betrekking tot het amendement van D66/GroenLinks over ruimtelijke 
afwegingskaders sluit de VVD zich aan bij de reactie van het CDA. 

35 - Ten aanzien van het amendement over de bezuiniging op cultuur plaatst de PvdA een 
kanttekening bij de opmerking over het gelijke speelveld tussen cultuur en sport. Een 
vergelijking tussen sport en cultuur is een vergelijking tussen appels en peren. Daarnaast 
wordt voorbijgezien aan het feit dat de sport de afgelopen vijf jaar al de nodige klappen 
heeft gekregen. In 2013 is er ook een bezuinigingsronde geweest. (De inspreker van de 

40 bibliotheek verwees daarnaar, maar noemde daarbij een veel te hoog bezuinigingsbedrag 
voor de bibliotheek). Toen is aan de buitensport een bezuiniging van 69.000 euro 
opgelegd. In de jaren daarna zijn de huren van de sportvelden verhoogd. Verder heeft de 
binnensport vier jaar lang een prijsverhoging te verwerken gekregen van 5% plus 
indexatie. Ten slotte komt er dan nog een privatisering aan. Vergeleken daarmee is er op 

45 het gebied van cultuur niet veel gebeurd. Er is een lijstje geweest waaruit bleek dat de 
subsidies op de terreinen van sport en cultuur redelijk in evenwicht waren. In die zin kent 
deze gemeente al een gelijk speelveld tussen sport en cultuur. Al met al kan de PvdA zich 
niet in het amendement vinden. De fractie steunt de reactie van het college, ook gehoord 
de inspraakbijdrage van het cultuurplein.

50
Mevrouw Vijge:
- Een aantal zaken die in de beschouwingen van de PvdA zijn genoemd, zijn ook door 
andere fracties naar voren gebracht, zoals de gemeenschappelijke regelingen, bouwen en 
wonen, het minimabeleid en de hondenbelasting. Die zaken vragen dus al brede aandacht.

55 - De PvdA onderschrijft van harte wat de ChristenUnie-SGP heeft gezegd over het 
verkoopproces van de resterende locaties en het snel aanpakken van de verpaupering van 
die locaties. In de beschouwingen van november 2018 hebben de fracties daar ook samen 
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een punt van gemaakt. Toen hebben ze ook al het verzoek gedaan om de Willem-
Alexanderschol snel te laten slopen. Dat bleek toen nog niet mogelijk zijn, maar de PvdA 
wil nog een keer benadrukken dat uitstel tot ongelukken kan leiden. De fractie sluit zich 
aan bij de vraag van de ChristenUnie-SGP om nog eens te kijken naar het investeringsplan 

5 voor de komende jaren. Het is haar niet helemaal duidelijk geworden hoe het college 
daartegenaan kijkt. 
- Het adequaat oppakken van de herziening van de begraafplaatsrechten is terecht door 
CDA en GBP aan de orde gesteld. De PvdA heeft in de themabijeenkomst en de 
raadsvergadering al aangegeven dat op dit punt haast geboden is. Dat het college 

10 afzonderlijk met alle fracties wil spreken, valt te begrijpen: het is een gevoelig onderwerp. 
De PvdA vraagt wel of het college bij benadering kan zeggen wanneer er vervolgstappen 
te verwachten zijn. In de aandachtspuntenlijst staat als einddatum 1 februari 2020. Is de 
bespreking van het thema dan afgerond en kunnen dan vervolgstappen worden gezet of 
begint de bespreking dan pas? In het laatste geval kan het nog wel tot eind 2020 duren 

15 voordat er een besluit wordt genomen. De PvdA ziet het idee van het CDA over een 
investeringsagenda voor de gebiedsontwikkeling als een mooie uitdaging. Ze is wel 
benieuwd of daar een fte voor kan worden vrijgemaakt en zo ja, hoe. Denkt het CDA aan 
een fte voor Hattem, Heerde en Epe samen of moet Heerde daar alleen voor zorgen? 
- De PvdA is blij met de inspraakbijdragen van de gezamenlijke aanbieders van hulp bij 

20 het huishouden. Zij hebben knelpunten aangewezen die de fractie in haar beschouwingen 
ook heeft genoemd. Gezien de complexiteit van de zorg lijkt een uitbreiding van het aantal 
uren eerder voor de hand te liggen dan een bezuiniging. Ook de PvdA begrijpt echter dat 
niets doen geen optie is. Omdat de gemeente onder druk wordt gezet door de landelijke 
overheid heeft ze misschien niet eens een keus. De fractie vindt het een waardevolle 

25 gedachte om te onderzoeken welke mogelijkheden er zijn om burgers die daarvoor in 
aanmerking komen onder te brengen bij de Wlz. Ze ziet niets in de inzet van een 
schoonmaakbedrijf. Het argument van de signaleringsfunctie is een belangrijke aanvulling 
op wat de PvdA in haar beschouwingen over die optie heeft gezegd. Die optie zal ook ten 
koste gaan van de sociale component, de kennis en het specialisme die nu door de 

30 zorgorganisaties worden ingezet. Om het betaalbaar te houden moet misschien wel naar 
de vormgeving van de instroomvoorziening worden gekeken. Op dat punt sluit de PvdA 
zich aan bij wat de VVD daarover zei. 

4.3.6. D66/GroenLinks
35 Mevrouw Van Amerongen: 

- D66/GroenLinks vindt het zinloos om met elkaar te somberen over tekorten die gaan 
komen. Even zinloos is het om in Den Haag op de deur te kloppen. In plaats daarvan moet 
de raad aan de knoppen draaien om de financiële situatie van de gemeente te verbeteren. 
Daarbij moet niet alles worden afgewenteld op voorzieningen die de kwaliteit van het leven 

40 in Heerde bepalen. Dat zou trouwens ook een kwestie zijn van het plukken van een kale 
kip. Er valt in die richting zeker geen 700.000 meer te halen. D66/GroenLinks vraagt zich 
af wanneer deze gemeente nu eens echt in eigen huis durft te kijken. Is het college bereid 
om na te gaan of de gemeente zelf de broekriem kan aanhalen, door efficiency- of andere 
maatregelen te nemen? In ieder geval hoopt de fractie niet weer te horen dat Heerde een 

45 klein gemeentelijk apparaat heeft. Ook een klein apparaat kan geld verslinden. Deze 
gemeente legt een taakstelling van 50.000 euro op aan een (cultureel) domein dat goed is 
voor 600.000 euro. Dat is veel: 8% op het totale budget. Kan er dan voor het eigen 
apparaat misschien een taakstelling af van 5%, of zelfs maar van 1%? De apparaatskosten 
van de gemeente bedragen al gauw 11 miljoen euro. D66/GroenLinks vraagt de andere 

50 partijen haar te steunen in haar oproep om bij de voorbereiding op de begroting serieus 
naar deze mogelijkheid te kijken. In dat verband sluit de fractie zich aan bij de oproep van 
de VVD om voorbereid te zijn op wat komen kan. Het moet mogelijk zijn om een 
organisatie te realiseren die meer lean is. Dat betekent niet dat mensen ontslagen moeten 
worden, maar wel dat men kritisch moet kijken naar hoe het nu gaat. De accountant was 

55 kritisch op de interne controle. Hoeveel signalen heeft dit college nog nodig?
- Het is fijn om te horen dat de culturele organisaties zelf het heft in handen nemen en 
samen een plan maken om de bezuiniging in te vullen. Maar wie zegt dat het bedrag van 
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50.000 euro niet weer verdubbeld wordt als de gemeente echt in zwaar weer terechtkomt? 
D66/GroenLinks staat voor het behoud van de bestaande voorzieningen op het gebied van 
kunst en cultuur. Het cultuurplein heeft eerder al een bezuiniging van 59.000 moeten 
opvangen. De fractie wil ook dat de bibliotheek haar programma voor laaggeletterdheid 

5 kan blijven uitvoeren. 
Interruptie van de heer Horst. Hij heeft het nagezocht in de begroting van 2013. De 
bezuiniging die toen is opgelegd, was 53.000 euro en dat bedrag is niet gehaald. 
Uiteindelijk is een bedrag van ongeveer 12.000 euro ingevuld. De voorzitter stelt voor de 
wethouder te vragen of zij straks de reële cijfers kan noemen. Mevrouw Van Amerongen 

10 ging uit van het bedrag dat de directeur van het cultuurplein noemde. Als men toen de 
opgelegde bezuiniging niet heeft gehaald, blijkt daaruit al hoe moeilijk het kan zijn. Wat de 
vergelijking tussen cultuur en sport betreft: dat is inderdaad een vergelijking van appels 
en peren. De gemeente geeft echter wel 60.000 euro per jaar uit aan kunstgrasvelden. 
Verder staat op de investeringslijst voor de sport een bedrag van 47.500 euro. Samen is 

15 dat ruim 100.00 euro per jaar. D66/GroenLinks wil daar niet aan tornen, maar vindt wel 
dat de uitgaven voor sport en die voor cultuur met elkaar in evenwicht moeten zijn. 
- Wethouder Çegerek denkt dat de operatie om te komen tot één regie bij de 
accommodaties minder zal opbrengen dan 50.000. Als dat zo is, is het college dan bereid 
om de werkelijke opbrengst ten goede te laten komen aan de sociaal-culturele 

20 programma’s die in die gebouwen gehuisvest zijn? In ieder geval kunnen dan knelpunten 
worden opgelost die bij het bezuinigingsplan van de cultuurorganisaties blijven bestaan, 
zoals de indexering van kleine verenigingen. Als het college de vraag positief beantwoordt, 
is D66/GroenLinks bereid het amendement in te trekken. De motie van de VVD stelt een 
nieuwe beleidsontwikkeling voor, die alleen hout snijdt als het huidige budget intact blijft. 

25 Dan krijgen de culturele instellingen ook de speelruimte om met voorstellen te komen. 
D66/GroenLinks zal de motie dus alleen steunen als haar amendement gehandhaafd wordt 
en wordt aangenomen. Tegelijk bezuinigen én nieuwe spelregels voor de verdeling 
opstellen, is een brug te ver.
- Het heeft de fractie verbaasd dat de bereidheid van burgers om mee te denken over de 

30 ombuigingen werd aangevoerd als argument om vast te houden aan de bezuinigingen. 
Inwoners zijn natuurlijk niet blij met kortingen op hun voorzieningen. Meedenken is niet 
hetzelfde als instemmen. 
- Wethouder Meijer zei dat het college besluit over voorstellen in het kader van de 
energietransitie die passen binnen de structuurvisie. Alles wat buiten die structuurvisie 

35 valt, wordt aan de raad voorgelegd. De raad heeft echter niet de kaders om die afweging 
te maken. Als de gemeente die kaders zelf kan formuleren, is dat des te beter, maar 
volgens de wethouder kan dat niet. Het is ook de vraag of de raad het kan, zoals de heer 
Van der Rhee wil. D66/GroenLinks wil de mouwen best opstropen, maar niet aan de hand 
van een concreet initiatief. De fractie vraagt niet om een uitgebreide nota. Het gaat haar 

40 om een aantal praktische handvaten, die de raad kunnen helpen om consistent en 
zorgvuldig te beslissen. Ze is benieuwd hoe de andere fracties daartegenaan kijken.
- De zondagsopenstelling van winkels is in de beantwoording niet aan de orde geweest. 
D66/GroenLinks vindt het niet goed om daar een taboe van te maken, terwijl de gemeente 
steeds uitdraagt dat ze wil investeren in een goede relatie met de ondernemers. Een open 

45 samenleving is een samenleving die ruimte biedt voor verschillende manieren van leven en 
levensbeschouwing (>ChristenUnie-SGP). Laat mensen zelf hun keuzes maken.
- De wethouder daagt de raad uit om zelf met een volledige dekking te komen voor het 
schrappen van de hondenbelasting. Kan het college dan aangeven wat de invoerings- en 
uitvoeringskosten zijn als die belasting wel doorgaat?

50 - D66/Links is blij dat er schot zit in de plannen voor de locatie Van Setten Van Loenen. 
De fractie is ook blij met wat de wethouder zei over sociale woningbouw en de 
woonagenda. Ze is benieuwd naar de voorstellen. Verder waardeert ze wat de wethouder 
zei over begraven en over de persoonlijke benadering van de fracties over dat onderwerp.
- Het is interessant dat de wethouder windenergie wat meer op de agenda wil zetten. 

55 Wethouder Meijer gaf aan dat er afspraken worden gemaakt met de provincie en met 
Hattem en Epe. Dat is een goede zaak, maar wanneer komt de raad in beeld? 
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- D66/GroenLinks wil graag alsnog een reactie op haar oproep om meer verbinding te 
maken met de huisartsen, de zorg meer binnen de eerste lijn te houden en meer te doen 
via de voorliggende voorzieningen. De fractie denkt dat de zorg op die manier goedkoper 
kan worden.

5 - Wat de voorziening schoon en leefbaar huis betreft, zitten D66/GroenLinks en PvdA van 
oudsher op dezelfde lijn: die hulp moet niet worden uitbesteed aan schoonmaakbedrijven. 
De signaleringsfunctie van de helpers is essentieel. Laat de voorziening niet worden 
uitgehold, ook niet qua aantal uren. De insprekers hebben daar behartigenswaardige 
dingen over gezegd. Als er per se iets moet gebeuren, laat het dan samen met de 

10 organisaties worden gedaan. D66/GroenLinks wil graag een themaraad met de 
zorgorganisaties over mogelijke oplossingen.
- D66/GroenLinks is het met de wethouder eens dat adoptie van groen bij de bewoners 
vandaan moet komen. Dat is echter iets anders dan wat de fractie bedoelt met de 
struinbossen. Daar is wel degelijk beleid voor nodig. Dat struinbossen ook mogelijk zijn in 

15 of bij Natura-2000-gebieden, blijkt uit initiatieven die onder andere in Drenthe zijn 
opgezet. De wethouder zou daar eens kunnen informeren. 
- Wat het armoedebeleid betreft steunt de fractie een actief beleid vanuit de gemeente. De 
kinderen om wie het gaat, vormen een grote groep. Gelden die voor het armoedebeleid 
beschikbaar zijn, moeten ook bij de doelgroep terechtkomen en niet steeds overblijven.

20 - Er zijn inderdaad drie initiatieven belast met het onderzoek naar mogelijkheden van 
inwonersparticipatie. Dat werkt verwarrend. Het zorgt voor onduidelijkheid over vragen 
als: wie doet wat, wat is de samenhang en welke visie ligt eronder? Duidelijkheid is 
belangrijk om deelnemers gemotiveerd te laten blijven. De notitie die de burgemeester 
voor het najaar aankondigde, is hard nodig. Verder is het belangrijk om nog eens kritisch 

25 te kijken naar de formulering van de opdrachten voor de genoemde drie initiatieven. Dan 
kan overlapping worden tegengegaan en een verspilling van budgetten worden 
voorkomen.
- Ten aanzien van Agenda 22 mist D66/GroenLinks een plan van aanpak. Het klinkt mooi 
als gezegd wordt dat het geïntegreerd is in het beleid, maar in de praktijk ziet de fractie 

30 daar te weinig van terug. Ze daagt de portefeuillehouder uit om daaraan te werken.
- Het onderzoek van de rekenkamercommissie gaat alleen over de vraag hoe de raad zicht 
en grip op de samenwerkingsverbanden krijgt. Dat is belangrijk, maar het gaat niet over 
het gebrek aan grip op de organisaties zelf. En juist dat leidt tot situaties die gaandeweg 
onacceptabel zijn, zoals bij PlusOV.

35 - De burgemeester sprak over het bestuurlijk overleg met betrekking tot een eventuele 
fusie van gemeenten. D66/GroenLinks vraagt het college de raad daar tijdig in mee te 
nemen. Heerde moet ook niet wachten op de verkenner van de provincie. Deze gemeente 
kan nu al slagen maken op het gebied van kwaliteit en kwantiteit in samenwerking. Net als 
andere fracties pleit ook D66/GroenLinks ervoor om te bekijken wat de drie gemeenten nu 

40 al samen kunnen oppakken.
- D66/GroenLinks waardeert de uitgestoken hand van de ChristenUnie-SGP en neemt die 
graag aan. Echter: als alleen cijfers worden gepresenteerd, is het niet helder hoe de 
algemene uitgangspunten uit het coalitieprogramma vorm krijgen in het beleid. In de 
bespreking van dat coalitieprogramma in de raad heeft D66/GroenLinks al aangegeven dat 

45 ze met spanning wachtte op nadere concretiseringen. De fractie is zelf ook zeker bereid 
om aan die concretiseringen mee te doen. Tegelijk adviseert ze het college om de 
volgende perspectiefnota meer body te geven en de gepresenteerde cijfers beter toe te 
lichten. Laat het college beseffen dat de inwoners het eveneens moeten kunnen begrijpen. 
Ook die inwoners zien nu alleen maar cijfers.

50 - De fractie steunt van harte wat de ChristenUnie-SGP zei over de verkoop van 
gemeentelijk eigendom en over een spoedige invulling van de herontwikkeling van 
schoollocaties. 
- Positief in het betoog van de VVD is dat die fractie niet verder wil bezuinigen op kleine 
verenigingen. D66/GroenLinks pleit zelfs voor een indexatie van de subsidies voor die 

55 verenigingen. De fractie is benieuwd of het college het met de VVD eens is dat de 
gemeente Heerde door haar financiële positie een onaantrekkelijke samenwerkingspartner 
is. Ze deelt de kritiek van de VVD dat de burgerparticipatie nog mager functioneert. Bij de 
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ombuigingsvoorstellen was het inderdaad teleurstellend. Verder is ze het met de VVD eens 
dat de gemeente niet in control is als het gaat om PlusOV. Ten slotte onderschrijft ze de 
oproep van die fractie om de uitgaven in het sociale domein actiever te monitoren en te 
sturen op voorzieningen voor mensen die het echt nodig hebben.

5 - D66/GroenLinks is positief over de oproep van het CDA om meer werk te maken van 
samenwerking en over het idee van een investeringsagenda voor de gebiedsontwikkeling. 
Over het vrijmaken van 1 fte heeft de fractie dezelfde vraag als de PvdA. Misschien kan de 
provincie op dit punt ook een duit in het zakje doen. De beide fracties vinden elkaar 
eveneens in het vragen van aandacht voor de klimaatopgave en de landschappelijke 

10 inpassing. 
- Het aanpassen van bestemmingsplannen met het oog op de aanleg van zonneparken is 
eenvoudig op te lossen door overal de toevoeging ‘...en zonneparken’ op te nemen 
(>GBP). D66/GroenLinks wil dat echter alleen laten gebeuren als er ook afwegingskaders 
zijn. Anders zet de raad op die manier de poort helemaal open. De fractie steunt de wens 

15 van GBP om in samenwerking met Triada seniorenwoningen en sociale woningbouw te 
realiseren en daar een hoge prioriteit aan te geven. Wat de Horsthoekschool betreft is 
D66/GroenLinks geneigd de kip maar even te laten broeden. 
- Met de PvdA is D66/GroenLinks het eens over de noodzaak van een visie met kaders 
voor de energietransitie, over het gebruik van de zonneladder, over een forse inzet op 

20 sociale woningbouw en over de stelling dat bij de inwonersparticipatie meer mensen 
moeten worden bereikt. De fractie sluit zich graag aan bij de vraag wat de gemeente doet 
om de sociaal kwetsbaren te blijven ontzien, bij aanhoudende tegenwind vanuit Den Haag. 
Ze stemt in met de oproep om cultuur voor iedereen toegankelijk en betaalbaar te laten 
blijven. Ten slotte sluit ze zich aan bij de positieve reacties op het voorstel van de PvdA 

25 over ‘75 jaar bevrijding’.

4.4. Reactie college op de tweede termijn van de raad
Wethouder Meijer vraagt om een schorsing van de vergadering voor een goede onderlinge 
afstemming van de beantwoording, omdat wethouder Berkhoff niet aanwezig is.

30  
Schorsing van 21.02 – 21.17 uur

4.4.1. Wethouder Meijer
- Het college neemt het amendement over de hondenbelasting over en zal bij de 

35 voorbereiding van de begroting bekijken hoe het financiële nadeel daarvan moet worden 
opgevangen. 
- Het voorstel over het investeringenpakket is het resultaat van noeste arbeid van het 
college en de betrokken ambtenaren. Daarbij is zorgvuldig gekeken naar de vraag wat op 
dit moment nodig is. Tegelijk heeft het college gezien de omstandigheden begrip voor de 

40 vraag of er nog iets in het pakket te schuiven valt. Het college is bereid daar in de aanloop 
naar de begroting nog eens naar te kijken. De wethouder zou het wel fijn vinden als de 
raad concrete posten noemt. Tot nu toe heeft hij de tractiekosten en de reservering voor 
het Apeldoorns Kanaal voorbij horen komen. 
Interruptie van de heer Mateman: Het CDA denkt aan een mogelijke besparing op de 

45 investeringen voor de riolering. Volgens deze fractie loopt het GRP in 2019 af. Dat 
rioleringsplan kent een behoorlijk hoog ambitieniveau. Als dat niveau wat omlaag kan 
worden geschroefd, kan dat ook een besparing op de jaarlasten opleveren. Wethouder 
Meijer zegt niet dat het college dat overneemt, maar neemt het wel mee.
- Met betrekking tot het centrumplan en speciaal de locatie Van Setten van Loenen stelt 

50 het college voor de broedende kip gedurende de zomerperiode haar gang te laten gaan. 
- Wat het verwijt van struisvogelpolitiek betreft: het college heeft de laatste tijd nagedacht 
over alternatieve dekkingsmiddelen om de negatieve effecten van de meicirculaire te 
repareren. Daarbij gaat het niet om nieuwe ombuigingen, maar ook niet om creatief 
boekhouden. De wethouder stelt voor de resultaten van dat nadenken te presenteren bij 

55 de begroting. Die resultaten zullen dan ook afgestemd zijn met BZK, de toezichthouder en 
de accountant. 
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- Het college probeert goed voorbereid te zijn op mogelijke financiële tegenvallers in de 
toekomst. Daarbij neemt het de oproep om scherp aan de wind te zeilen ter harte. Tegelijk 
onderschrijft de wethouder de opmerking van de heer Horst dat een ontwikkeling als de 
laatste meicirculaire niet te voorspellen is. Verder kan de gemeente weliswaar sturen op 

5 GR-regelingen, maar is ze tegelijk verplicht om oplossingen te vinden voor tekorten die 
worden gepresenteerd. 
- De themaraad die er geweest is over begraven en de gesprekken met de fracties die er 
gaan komen, leiden tot een discussienota die volgens planning in het eerste kwartaal van 
2020 gaat verschijnen. Nadat die nota met de raad is besproken, hoopt het college bij de 

10 Begroting 2021 met voorstellen te komen. 
Interruptie van de heer Van der Rhee: De ChristenUnie-SGP is blij dat het college 
zorgvuldig met deze materie omgaat en oog heeft voor de gevoeligheden die er liggen. 
Tegelijk verbaast de fractie zich een beetje over het idee van afzonderlijke gesprekken 
met de fracties. Dat kost weer veel tijd, terwijl het onderwerp al een aantal uitgebreid aan 

15 de orde is geweest. De fractie vraagt zich af waarom er niet gewoon raadsbreed en in de 
openbaarheid over kan worden gesproken. Ondanks de gevoeligheden is dat tot nu toe 
goed mogelijk gewest. De schijn van achterkamertjespolitiek moet in ieder geval worden 
vermeden. Mevrouw Vijge sluit zich daarbij aan. Ze vraagt zich af wat het aan extra 
informatie moet opleveren als het college alle fracties bij langs gaat. De heer De Weerdt 

20 beseft dat een moeilijk onderwerp is, maar vindt dat de fracties elkaar daarin kunnen 
ondersteunen. Het lijkt hem niet verstandig als alle fracties apart met het college gaan 
spreken. Mevrouw Landman sluit zich bij de vorige sprekers aan, ook omdat het anders te 
lang gaat duren voordat er een oplossing komt. Tegelijk waardeert haar fractie de 
zorgvuldigheid die het college wil betrachten. De heer Mateman denkt dat het mogelijk is 

25 om in een plenaire bespreking de meningen respectvol met elkaar te delen en te bekijken 
hoe het tot een gezamenlijk standpunt kan komen. De heer Volkers sluit zich daarbij aan.
Wethouder Meijer: Het idee was bedoeld als een handreiking, maar het signaal vanuit de 
fracties is helder. Dat betekent dat het college opnieuw zal nadenken over de planning.
- Wat de kavelpaspoorten betreft: aan de ontwikkeling van de kavels worden nu termijnen 

30 verbonden, maar er zijn nog kavels waarbij dat niet is gebeurd. Er is dus nog even sprake 
van een overgangssituatie. Als de bouwmarkt zich blijft ontwikkelen zoals ze nu doet, 
sterft het vanzelf uit.
- Er zijn gemeenten die al eigen kaders hebben opgesteld voor grote projecten in het 
kader van de energietransitie. Het college heeft bij een van die gemeenten informatie 

35 ingewonnen. Daaruit bleek dat zo’n lokale actie meer tijd en geld kost. Toen in 2015 het 
sociale domein naar de gemeente kwam, heeft het college negen fte aan het werk gezet 
om daar beleid op te maken. Voor de energietransitie wordt nu achttien fte uitgetrokken. 
Dat gebeurt in regionaal verband, over een periode van anderhalf à twee jaar. Zo is het in 
november 2018 in de commissievergadering afgesproken. In dat regionale proces leren de 

40 gemeenten erg veel van elkaar. Er worden ook bijeenkomsten belegd waarin de raden in 
de ontwikkeling van de kaderstelling worden meegenomen. Als dat proces geïntensiveerd 
moet worden, moeten er extra middelen voor worden uitgetrokken. Gezien de financiële 
situatie van de gemeente stelt het college dat niet voor. Intussen is al wel 75.000 euro 
gereserveerd voor een aantal lopende projecten.

45 Interruptie mevrouw Van Amerongen: Dat regionale proces is een goede ontwikkeling en 
moet gewoon zo doorgaan. Het probleem is alleen dat het twee jaar duurt en dat intussen 
wel diverse lokale initiatieven op de gemeente afkomen. Daar bedoelt het amendement 
een antwoord op te geven. Het is niet goed om tegen de initiatiefnemers te zeggen dat ze 
nog twee jaar moeten wachten. Dat zou een grote teleurstelling voor hen betekenen. 

50 Tegelijk kan het in de omgeving van de plangebieden voor veel onrust zorgen als de 
gemeente dit soort initiatieven omarmt. D66/GroenLinks voorziet grote problemen als er 
op dit gebied geen goede en duidelijke afspraken zijn. Wethouder Meijer: Het zal niet 
lukken om tegen het eind van het jaar een lokaal kader op papier te hebben. Dezelfde 
ambtenaren die nu met de regionale energietransitie bezig zijn, zullen dan met dat lokale 

55 kader aan de slag moeten. Bovendien is afgesproken, mede op voorspraak van 
D66/GroenLinks, om bij dit onderwerp ook de burgers te betrekken. Met een lokaal kader 
zal een participatief traject zeker niet in drie maanden kunnen worden afgerond. Mevrouw 
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Van Amerongen: Er is een verschil tussen de beslissing die de raad moet nemen over een 
kaderstelling en het overleg over concrete plannen. Bij dat laatste kunnen de inwoners 
worden betrokken, bij het eerste niet. Als de gemeente burgers wil laten participeren, is 
het alleen maar handig als die burgers van tevoren weten welke criteria de gemeente 

5 hanteert. 
Interruptie van de heer Van der Rhee: De ChristenUnie-SGP heeft erg geworsteld met het 
initiatief voor de Griftdijk. Ze vond het een goed initiatief, maar zag ook de nadelen. 
Datzelfde proefde ze bij andere fracties. De raad is wat dat betreft dus met een zoektocht 
bezig. Dat was ook de afspraak: als er concrete initiatieven komen, gaan de fracties die 

10 initiatieven wegen en proberen ze samen tot een advies aan het college te komen. De 
ChristenUnie-SGP heeft zo’n gezamenlijke zoektocht veel liever dan een kader dat binnen 
drie maanden door een ambtenaar in elkaar wordt gezet. 
Interruptie van de heer Mateman: Misschien zou het een voorlopig kader kunnen zijn, met 
een indeling in vier gradaties: ja, nee, nee tenzij en ja mits. Verder is het misschien een 

15 idee om de werkgroep Omgevingsvisie ermee aan de slag te laten gaan. 
Wethouder Meijer bedankt de fracties voor hun opmerkingen. Het college zal het idee van 
de heer Mateman graag in overweging nemen. 
- De gesprekken met Hattem en Epe over windenergie hebben een plaats in het kader van 
de regionale energietransitie. Waar ze op uit zullen lopen, valt nog niet te zeggen. 

20 - Het pakket aan ombuigingen dat op tafel ligt, bevat een structurele bezuiniging van 
300.000 euro op de eigen organisatie. Dat is een forse bijdrage aan het geheel. 
Interruptie mevrouw Van Amerongen: Het is inderdaad een fors bedrag, maar dat bedrag 
wordt opgebracht door trainees aan te trekken in plaats van externe deskundigen. 
D66/GroenLinks is daar blij mee, maar het betekent niet dat de organisatie zelf een grote 

25 veer heeft gelaten. Wethouder Meijer heeft alleen een financieel-technische opmerking 
over het onderwerp gemaakt. Zijn collega Çegerek reageert zo meteen inhoudelijk. 
- Over de openstelling van winkels op zondag heeft het college onlangs een zorgvuldig 
gesprek gevoerd met de raad, met een duidelijke uitkomst. Dat was de reden waarom de 
wethouder het onderwerp in de eerste termijn liet liggen.

30
4.2. Wethouder Çegerek 
- Het college is voortdurend bezig met het efficiënt inrichten van de organisatie. Daar zit 
echter niet veel rek meer in. College en raad willen veel dingen geregeld hebben en daar 
zijn ambtenaren voor nodig. De wethouder is haar beantwoording in de eerste termijn 

35 bewust begonnen met een compliment voor die ambtenaren. Dat hebben zij nodig: er 
komt heel veel op hen af. Ook de invulling van de bezuinigingen komt op hun bordje te 
liggen. De wethouder ziet dagelijks op de werkvloer hoe ze zich daarvoor inspannen. 
Dan betekent het nogal wat voor hen als er steeds weer gehamerd wordt op efficiënt 
werken. De gemeente Heerde wil graag een aantrekkelijke werkgever blijven. Het is een 

40 kleine gemeente, die desondanks kwaliteit wil leveren. Daar zijn deze mensen heel hard 
voor nodig.
- De Kloosterbrug en de Flessenbergerbrug over het Apeldoorns Kanaal moeten worden 
vervangen en opgehoogd naar 1.30 m. Daar is de investering van 600.000 euro voor 
bedoeld. 

45 Interruptie van de heer Mateman: Van de kant van de provincie blijft het stil rond het 
Apeldoorns Kanaal. Dat zal te maken hebben met de verkiezingen en het vormen van een 
nieuwe coalitie. Intussen leven er allerlei ideeën over de recreatieve gebiedsontwikkeling 
rond het kanaal. Het wordt tijd dat de gemeente daarover bij de provincie aan de bel 
trekt. Wat de vraag over de ene fte betreft: het CDA denkt aan één fte voor de drie 

50 gemeenten samen. Wethouder Çegerek heeft al toegezegd dat ze een poging zal doen om 
de cofinanciering verder op te rekken. Daarbij zal ze zeker ook aandacht vragen voor de 
invulling van het recreatieve aspect. 
- Wat de burgerparticipatie betreft: het is altijd goed om meer te willen bereiken. Dit was 
echter de eerste keer dat de gemeente zo’n serie van drie bijeenkomsten organiseerde. 

55 Voordat er weer zo’n avond komt, zal zeker worden teruggekeken om vast te stellen wat 
er beter kan. Wat dat betreft neemt de wethouder het pleidooi vanuit de raad ter harte.
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- De bereidheid van de VVD-fractie om eventueel haar motie in te trekken, met name 
vanwege de inbreng van de insprekers, valt positief te waarderen. Het college wilde de 
bezuiniging op cultuur wat meer tijd geven. Daarom is het belangrijk om het afgesproken 
proces de nodige ruimte te geven en niet in de tussentijd nieuwe spelregels te bedenken. 

5 - Het college neemt het voorstel van D66/GroenLinks over om te onderzoeken in hoeverre 
het beheer van de accommodaties beter geregeld en geregisseerd kan worden. De 
resultaten daarvan zullen aan de raad worden meegedeeld. Het college wil dat onderzoek 
graag los zien van de bezuiniging van 50.000 euro op cultuur.
Interruptie van mevrouw Van Amerongen. Zij herhaalt en verduidelijkt haar vraag uit de 

10 tweede termijn: of het voordeel van de ene regisseur ten goede kan komen aan de 
sociaal-culturele programma’s die in de accommodaties gehuisvest zijn. Wethouder 
Çegerek zegt toe dat ze daarover zal nadenken. 
- De wethouder zegt ook toe dat geïnformeerd zal worden naar goede voorbeelden bij 
andere gemeenten als het gaat om het adopteren van groen en om de realisatie van een 

15 belevingsbos. Vervolgens zal worden bekeken of een en ander ook in Heerde kan worden 
toegepast. Wat het belevingsbos betreft moet wel rekening worden gehouden met de 
beperkingen die wethouder Berkhoff in de eerste termijn heeft aangegeven. 

4.3. Burgemeester Koops
20 - Het aanpassen van woningen (<ChristenUnie-SGP) is een openeinderegeling: elk jaar 

komen er verzoeken binnen waar de gemeente over moet beslissen. Met het inhuren van 
een bureau kan de gemeente beter bekijken hoe de aanpassingen moeten worden 
uitgevoerd en wat daarvoor nodig is. Vorig jaar heeft dat een besparing van 30.000 euro 
opgeleverd. 

25 - Wat de actieve monitoring in het sociale domein betreft, worden de VVD en andere 
fracties die daarom vroegen op hun wenken bediend. Inmiddels checkt de gemeente elke 
twee maanden wat de indicaties zijn, hoeveel er wordt uitgegeven en wat er met dat geld 
gebeurt. Als een factuur niet duidelijk is, wordt daarover onmiddellijk contact opgenomen 
met de betreffende instelling. Heerde is de eerste gemeente in deze regio die dat doet. 

30 - De zorginstellingen hebben een signaleringsfunctie. Zij moeten aan de gemeente 
doorgeven wanneer een cliënt in aanmerking komt voor de Wlz. Die bal ligt dus niet bij de 
gemeente. De gemeente moet er wel op letten dat er geen burgers tussen de wal van de 
Wmo en het schip van de Wlz vallen. 
Interruptie van de heer Volkers: De insprekers suggereerden dat een overgang van 

35 cliënten naar de Wlz een financieel voordeel voor de gemeente zou kunnen opleveren. Er 
is maandelijks overleg tussen de gemeente en het CIZ. In dat overleg zou een strategie 
kunnen worden uitgezet. Burgemeester Koops: Als een aanvraag binnenkomt, wordt altijd 
bekeken of het een zaak is voor de Wmo of voor de Wlz. Wanneer de situatie van een 
cliënt die bij de Wmo is ondergebracht verslechtert, is het belangrijk dat de instelling dat 

40 signaleert. Dan kan de gemeente samen met die instelling bekijken of de cliënt naar de 
Wlz moet. 
- Over H2O heeft de raad op 1 februari 2016 unaniem een besluit genomen. Het college is 
met de uitvoering van dat besluit aan de slag gegaan. Als het college op een gegeven 
moment een uitonderhandeld resultaat aan de raad voorlegt, kan de raad aangeven dat hij 

45 dat resultaat – in het licht van nieuwe ontwikkelingen – onvoldoende vindt. Het gaat nog 
steeds om een verkenning: het kan dus ook gebeuren dat er geen resultaat komt. In ieder 
geval kan de raad het allemaal rustig afwachten.
Interruptie van de heer De Weerdt. Het doet hem goed dat de burgemeester in feite 
hetzelfde zegt als wat hij in de tweede termijn naar voren bracht. Hij denkt dat de raad nu 

50 ook begrijpt wat hij bedoelde. 
Interruptie van de heer Van der Rhee. Hij begreep het al eerder. Het doet hem goed om te 
horen dat GBP – net als zijn eigen fractie – rustig afwacht of er iets van het college komt. 
De heer De Weerdt is toch blij dat hij het op de agenda heeft gezet en dat hij gezegd heeft 
wat hij gezegd heeft. Hij weet niet hoe anders de afloop zou zijn geweest. 

55 Burgemeester Koops vervolgt haar betoog.
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- De burgemeester is blij met alle opmerkingen van de diverse fracties over het vieren van 
’75 jaar bevrijding’. Ze zegt toe dat het college bij de begroting met een voorstel komt 
voor een bedrag (>PvdA). Waarschijnlijk wordt dat 20.000 euro. 
- Recent is een GGZ-psycholoog voor jeugd begonnen de verbinding te leggen met de 

5 huisartsen (>D66/GroenLinks). 
- De begrippen ‘democratische vernieuwing’ en ‘burgerparticipatie’ lopen een beetje door 
elkaar heen. Democratische vernieuwing is breder. Het lijkt inderdaad verstandig dat de 
drie initiatieven op dat gebied bij elkaar worden gevoegd (>D66/GroenLinks). Hoe dat 
moet gebeuren, zal nog wel moeten worden bekeken. De visie die in de eerste termijn is 

10 aangekondigd, komt niet in het najaar. Dat zou te snel zijn. Zoals gisteren gezegd, wordt 
het volgend jaar, voor of na het zomerreces. 
- Het college onderzoekt momenteel de diverse mogelijkheden voor de organisatie van 
huishoudelijke hulp. Als dat onderzoek is afgerond, komt er een themaraad om de 
resultaten door te spreken. 

15 - Heerde is een prachtige gemeente, die er erg goed voor staat. Ze heeft op dit moment 
inderdaad een schuldpositie, maar ze beschikt ook over veel reserves. Daarnaast heeft ze 
veel geïnvesteerd in de infrastructuur (het gemeentehuis en het gemeentehuis, het Van 
Meurspark etc.). Dat is ook wat waard. De gemeente is dus wel degelijk een aantrekkelijke 
fusiepartner. Met die visie gaat de burgemeester ook de boer op. 

20 Interruptie van de heer Volkers. Hij hoort in die uitspraak geen actieve houding als het 
gaat om het bewaken van de financiën. Daarom herhaalt hij zijn verzoek om de uitgaven 
in het sociale domein beter te monitoren en te handhaven. Hij wijst er ook op dat de 
accountant in zijn verklaring duidelijke aanwijzingen heeft gegeven aan het college. De 
wethouder zou daar nog schriftelijk op reageren, maar de VVD wil nu, bij de behandeling 

25 van de perspectiefnota graag weten, of het college op dit gebied een duidelijke inspanning 
gaat leveren. Als bij de behandeling van de begroting zou blijken dat dat niet gebeurt, zou 
hij dat een gemiste kans vinden. Burgemeester Koops: De gemeente kan niet alles onder 
controle hebben, omdat ze op bepaalde dingen geen invloed heeft. Het is bijvoorbeeld 
lastig om een accountantsverklaring te krijgen over de financiën van de SVB. De gemeente 

30 doet wat binnen de grenzen van haar mogelijkheden ligt. Ze heeft speciaal mensen in 
dienst genomen om te controleren of de zorg die geleverd wordt de juiste is. De heer 
Volkers: De accountant heeft aangegeven dat de accountantsverklaring van de SVB niet 
voldoende is en dat de gemeente zelf de uitgaven van de SVB moet controleren. In het 
accountantsrapport staan vijf punten waarop deze gemeente actie moet ondernemen. De 

35 VVD wil graag dat het college dat serieus neemt: de accountant doet zijn constateringen 
niet voor niets. Bij de transitie van het sociale domein is gezegd: we moeten er eerst voor 
zorgen dat het goed draait; daarna gaan we een volgende stap zetten. De VVD wil dan ook 
graag dat het college in aanloop naar de begroting bekijkt of in die volgende stap meer 
geld en capaciteit moet worden geïnvesteerd. Burgemeester Koops constateert dat het nu 

40 over twee verschillende dingen gaat. De heer Volkers heeft het vooral over de 
bedrijfsvoering en de interne financiën; zij had het vooral over wat de gemeente doet aan 
monitoring in het sociale domein. Ze vraagt of wethouder Meijer op de inbreng van de 
heer Volkers wil reageren. 
Wethouder Meijer: Over de dingen die de heer Volkers naar voren bracht, zijn vorige week 

45 afspraken gemaakt. Die afspraken zullen worden nagekomen. 

4.5. Korte derde termijn – reactie op de amendementen en de motie
De heer Tuinman houdt niet van interrupties; hij laat de sprekers liever hun betoog 
afmaken, om pas daarna met eventuele reacties te komen. Hij wil nu nog graag iets 

50 zeggen over de herontwikkeling van de locaties. Wethouder Meijer zei dat daaraan 
gewerkt wordt, maar dat is een rekbaar begrip. De ChristenUnie-SGP heeft dit onderwerp 
regelmatig aan de orde gesteld en gevraagd er desnoods extra personeel voor in te huren. 
Als de gemeente nu investeert, betaalt dat zich uit in de toekomst. De kosten voor het 
aanpassen van woningen rijzen de pan uit; als voor de betreffende doelgroep meer 

55 woningen worden gerealiseerd, zijn er minder aanpassingen nodig. Daarom dringt de 
fractie er nogmaals op aan om na te gaan of die herontwikkeling kan worden bespoedigd. 
Wat die woningaanpassingen betreft, wil de ChristenUnie-SGP er nog op wijzen dat in 
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samenspraak met een sociale verhuurder oplossingen mogelijk zijn die niet veel geld 
hoeven te kosten. De fractie heeft er geen behoefte aan om nader in te gaan op de motie 
en de amendementen.
De heer Volkers laat weten dat de VVD haar motie intrekt en de wethouder de ruimte 

5 geeft om het komende jaar met de diverse partijen te overleggen. 
Mevrouw Van Amerongen: D66/GroenLinks is aangenaam verrast over de inhoud van de 
discussie van deze avond. Het ging beter dan vorige jaren. De fractie wil graag een korte 
schorsing om met de GBP te bespreken wat er met de ingediende amendementen moet 
gebeuren. Ze is blij dat de wethouder bereid is om na te gaan of de opbrengst van de ene 

10 regisseur voor de accommodaties ten goede kan komen aan de programma’s in die 
gebouwen. Wat het andere amendement betreft is de fractie wat in verwarring, omdat ze 
verschillende geluiden hoort over de kaderstelling voor grootschalige energieprojecten. 
D66/GroenLinks hecht niet aan het bedrag van 25.000 euro; het gaat de fractie alleen om 
de vraag hoe de raad moet omgaan met initiatieven die er liggen. De ChristenUnie-SGP 

15 vindt het prima om bij zulke initiatieven een zoektocht te maken; andere fracties hebben 
toch wel behoefte aan een duidelijke lijn. 

Schorsing van 22.19 – 22.22 uur

20 Mevrouw Van Amerongen: Het amendement over de bezuiniging op cultuur wordt 
vanwege de gemaakte afspraken en de toezeggingen van het college ingetrokken. Wat het 
andere amendement betreft volgen de indieners de suggestie van de heer Mateman. Ze 
willen graag dat het college de klankbordgroep Omgevingsvisie vraagt om na te denken 
over een kaderstelling voor grootschalige energieprojecten. Daarmee trekken ze ook dat 

25 amendement in. 
De voorzitter constateert dat alleen amendement 2019-09 over de hondenbelasting in 
stemming komt.

4.6. Besluitvorming
30 Amendement 2019-09 over de hondenbelasting wordt unaniem aangenomen met 15 

stemmen voor (CU-SGP 4, D66/GL 2, PvdA 2, VVD 2, GBP 2 en CDA 3). Het 
geamendeerde voorstel over de voorjaarsnota en de perspectiefnota wordt eveneens 
unaniem aangenomen met 15 stemmen voor (CU-SGP 4, D66/GL 2, PvdA 2, VVD 2, GBP 2 
en CDA 3).

35
4.7. Reacties insprekers
Geen van de insprekers is aanwezig. 

5. Sluiting
40 De voorzitter bedankt de vrijwilligers van RTV 794 voor hun werkzaamheden. De 

vergadering onderstreept dat met een applaus.
De voorzitter nodigt de deelnemers aan de vergadering uit voor de borrel bij haar thuis op 
4 september a.s., ter gelegenheid van de opening van het nieuwe seizoen. 
Op 6 september is er een Cittaslow-raadsledendag. De voorzitter roept alle raadsleden op 

45 zich daarvoor aan te melden. Deelnemers krijgen de kosten vergoed. 
Ten slotte wens de voorzitter iedereen een fijne vakantieperiode toe. Ze sluit de 
vergadering om 22.26 uur. 

Aldus vastgesteld in de openbare vergadering
50 van de raad van de gemeente Heerde

op 23 september 2019.

55
, griffier , voorzitter
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Bijlagen:
1. Inspraakbijdrage mevrouw I. van Loo

5 2. Inspraakbijdrage mevrouw H. van de Weg-Hendriksen
3. Inspraakbijdrage mevrouw R. van der Vliet
4. Algemene Beschouwingen ChristenUnie-SGP
5. Algemene Beschouwingen VVD
6. Algemene Beschouwingen CDA

10 7. Algemene Beschouwingen GBP
8. Algemene Beschouwingen PvdA
9. Algemene Beschouwingen D66/GroenLinks
10.Amendement 2019-07 D66/GroenLinks en GBP – ruimtelijke afwegingscriteria
11.Amendement 2019-08 D66/GroenLinks en GBP – cultuurombuiging

15 12.Amendement 2019-09 alle fractries – hondenbelasting
13.Motie VVD 2019-10 – kunst en cultuur


